



yadanarbonnews.com

ရတနာပုံ

၁၅၅၂ ခုနှစ် ၊ မေလ ၁ ရက် စတင်ထုတ်ဝေသည်။

၁၃၈၆ ခုနှစ် ၊ ပြာသိုလဆန်း(၇)ရက် ၊ တနင်္ဂနွေနေ့ ၊ (5-1-2025) ၊ အတွဲ (၃၃) ၊ အမှတ် (၂၅၀)

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး

- ❖ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့်ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် NCA ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏အခွင့်အရေးများ နစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျနမာန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် ၇၇နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄

၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သဘင်ဆောင်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်က ပြည်ထောင်စုစည်သူသင်္ဂဟဘွဲ့ ဖြစ်သည့် စည်သူဘွဲ့ရရှိသူ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

The Best Quality Tyre

CAR TYRE

CYCLE TYRE

အရည်အသွေးမြင့်မား **တယာ** မှာ

TRISTAR

TBB, TBR, PCR တာယာ

အရွယ်အစားမျိုးစုံအပြင် ဆိုင်ကယ်တာယာများကိုပါ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

ပင်လိုင်အေဂျင်စီဌာန - ဇနီး - ၀၉ ၂၅၄၂၅၀၄၃၊ ၀၉၄၅၃၂၅၅၅၅၅
 STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဇနီး - ၀၉ ၃၀၆၆၀၀၀
 KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဇနီး - ၀၉ ၆၇၄၄၃၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale - ဂြိုဟ်လမ်းနှင့်မင်းလမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဇနီး - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၅၄
 STARMART Nay Pyi Taw-ရန်ကင်း-မန္တလေး လမ်းမတောင်၊ ဣာတောင်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ဇနီး - ၀၉ ၆၅၅၁၀၉၀၇

ရတနာပုံ

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်

အယ်ဒီတာအောင်



တိုင်းပြည်၏အား မျိုးဆက်သစ်များပေါ်ထွန်းရာ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်၌ လူမှုရေးဦးတည်ချက်ထဲတွင် နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး၊ ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး ဟူ၍ အတိအလင်း ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုဦးတည်ချက်ကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံ တစ်ဝန်း၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်များကို ကျောင်းသားလူငယ်များ ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံပြီးဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် လူရည်ချွန်များဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ထားကာ စည်ကားသိုက်ဝန်းစွာကျင်းပ လျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတော်က အခြေခံပညာကဏ္ဍတွင် ဘက်စုံပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များ ဖြစ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် ပုံမှန်သင်ကြားရေးအပြင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို နားလည်သိရှိပြီး ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ အများနှင့်စုပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်ရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ နေ့ကြီးရက်ကြီးများဆိုင်ရာ အထိမ်းအမှတ်လုပ်ငန်းများကို နားလည်သိရှိပြီး ပါဝင် ဆောင်ရွက်ရေး စသည့်အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသည့် နိုင်ငံ့သားကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းရေးတို့ကို ဦးတည်ကာ ပြုစုပျိုးထောင်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့အတူ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် အခြေခံပညာကဏ္ဍ၊ အမျိုးသားပညာရည်မြင့်မားရေး အနှစ် ၃၀ နှစ်ရည်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်အလိုက် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စွမ်းဆောင်မှုများကို ထုတ်ဖော်ဂုဏ်ပြုနိုင်ရေးအတွက် ၁၉၉၈-၁၉၉၉ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်နေ့ကို ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး ဗဟို အဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာရေး စုံညီပွဲတော်ကို နှစ်စဉ်ကျင်းပဖော်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်များကို (၁) ပညာရေးမြှင့်တင်မှုအစီစဉ်အရ ကျောင်း၏တိုးတက်ဖြစ်ပေါ် မှုများ၊ အောင်မြင်မှုများ၊ မိဘပြည်သူများကိုအသိပေးရန်၊ (၂) မိဘ၊ ဆရာ၊ ကျောင်းသား ပိုမိုရင်းနှီးပြီး ပညာရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ပိုမိုမြှင့်မားလာစေရန်၊ (၃) မိဘပြည်သူများက ကျောင်းအပေါ် ပိုမိုစိတ်ဝင်စားမှု၊ စေတနာထားလာမှု တို့ဖြင့် ကျောင်းသံယောဇဉ် ပိုမိုတိုးမြှင့်လာစေရန် (၄) မိဘ၊ ဆရာ၊ ကျောင်းသား ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ပညာရေးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအောင်မြင် လာစေရန် ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်တို့ဖြင့် ကျင်းပဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာရေးစုံညီ ပွဲတော်၏အနှစ်သာရသည် သာမန်ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲသက်သက် သဘောမျိုးမဟုတ်ဘဲ ဘက်စုံပညာရေးကို ဖော်ဆောင်သည့် အစီအစဉ်အထောက်အပံ့ကောင်း တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် လူသားအရင်းအမြစ်သည် အဓိကကျသည်ဖြစ်ရာ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက်ပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင် ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပညာတတ်နိုင်သားအများဆုံးရှိသည့်နိုင်ငံများသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု အမြင့်ဆုံးနေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်မှာ ထင်ရှားသည့်သာမန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှု၊ ရင့်ကျက်မှု၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုများသည် ပညာတတ်ပေါက်ကြွယ်ဝမှုနှင့် တိုက်ရိုက် အချိုးကျလျက်ရှိရာ ထူးချွန်ထက်မြက်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်မောင်မယ်များ မျိုးဆက် သစ် နိုင်ငံ့သားကောင်းများပေါ်ထွန်းစေရန် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်များက ဆောင်ကြဉ်းပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘက်စုံထူးချွန်သည့်မျိုးဆက်သစ် ပညာတတ်မောင်မယ်များ ထွန်းကားလာစေရန် အထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည့် ပညာရေးစုံညီပွဲတော် များတွင် မိဘ၊ ဆရာ အပေါင်းကလည်း တက်ညီလက်ညီဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း အားပေးဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။

မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ငါးရုံခြောက်ပိဿာချိန် ၆၅၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဇန်နဝါရီ ၄
ထိုသော တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ပြီး ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်ထိ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်ထိ ငါးရုံခြောက် ပိဿာချိန် ၆၅၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ဒေသတွင် ငါးရုံခြောက် များကို ရန်ကုန်ဈေးကွက်က မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်မှ ဝယ်ယူမှု များလာခြင်းကြောင့် ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချ ခဲ့သည့် ငါးရုံခြောက်များ တစ်ပိဿာ လျှင် ၁၃၅၀၀၀ မှ ၁၇၅၀၀၀ ထိ ပေါက်ဈေးရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ ဒေသတွင် ငါးရုံခြောက်များကို ရန်ကုန်ဈေးကွက်မှတစ်ဆင့် ပြည်ပ နိုင်ငံများသို့ တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ကျော်လင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်



မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၄
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေး စုံညီပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနား ကို ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ အမှတ် (၂၇) အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်း ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အခြေခံပညာ ကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ကြီး များ၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှတည် ထောင်အုပ်ချုပ်သူများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများတက်ရောက် ကြပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးစုံညီပွဲတော် မှုခင်းကို တစ်ယောက်မျှ မကျန်ရှိစေရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ တိုင်း အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ပညာ သင်ကြားခွင့်ရရှိရေးကို အလေး ထား ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဆရာ၊ ဆရာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ ၏ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် အရည် အသွေးများကို ပိုမိုတောက်ပြောင် အောင် ကြိုးစားနေရမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ၎င်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့၊ တာဝန်ရှိသူ များက အလှူရှင်များကို ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ပြီး ဘက်စုံထူးချွန် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ဂုဏ်ပြုလက် မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့် ပြီးနောက်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များ၏ ကပြဖျော်ဖြေဂုဏ်ပြု တင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး ဂုဏ်ပြုငွေများချီးမြှင့်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးကျော်

ရေဦးခရိုင်တွင် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော နေကြာ ၄၉၉၅ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်

ရေဦး ဇန်နဝါရီ ၄
တစ်ဧကလျှင် ၂၁ ဒသမ ၇၉ တင်း များကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရေဦးခရိုင်တွင် နေကြာ စိုက်ပျိုးခဲ့သောနေကြာ ၄၉၉၅ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရေဦးခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ရေဦးခရိုင်တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် မိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ နေကြာ ၄၉၉၅ ဧကထိ စိုက်ပျိုးနိုင် ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါစိုက်ပျိုးထား သော နေကြာစိုက်ခင်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှ စတင် စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ယနေ့ထိ ရိတ်သိမ်း ခဲ့ရာ တန်ဆည်မြို့နယ်တွင် ၆၇ ဧက၊ ဒီပဲယင်းမြို့နယ်တွင် ၄၉၂၈ ဧက စုစုပေါင်း ၄၉၉၅ ဧက ထွက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ "ဒီနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ ရေဦးခရိုင်မှာ နေကြာ ၄၉၉၅ ဧက ထိ စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ အဲဒီ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ နေကြာစိုက်ခင်း တွေ လက်ရှိအချိန်မှာတော့ ဧက အားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ရိတ်သိမ်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါတယ်"ဟု ရေဦး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင် ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မြင့်ထွန်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။ ရေဦးခရိုင်တွင် နေကြာတိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပညာပေး သင်တန်းများ အရှိန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပညာပေးသင်တန်း (၂၀၆)

ပျဉ်းမနားမြို့နယ် သရက်ပင်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄ - ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားခရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိပြီး မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားလာစေရန်၊ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတိုးချဲ့လုပ်ကိုင် နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ပြုလုပ်ထား ကျေးရွာအုပ်စု၊ သရက်ပင်ကျေးရွာ ၌ စတင်အကြိမ် မြစ်မီးရောင်

ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေးရခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းတာဝန်ခံ ဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်း အကြောင်းအရာများ၊ ချေးငွေထုတ် ချေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ် ဦးစီးမှူးက သရက်ပင်ကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၄၀၃ သိန်းလွှဲပြောင်းပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဝင်များက ကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၁၇ ဦး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၄၃ ဦး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၅ ဦး၊ အခြားလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၅ ဦး စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ဦးရေ ၉၀ ကို ရန်ပုံ ငွေကျပ် ၄၀၃ သိန်း ထုတ် ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မန္တလေး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ကန်တော်ကြီးကန်ပတ်လမ်းရှိ ဇီဝိတဒါနသံဃာ့ဆေးရုံကြီးတွင် အလှူရှင် မန္တလေးမြို့ ၃၅ လမ်းနှင့် ၇၃ လမ်းထောင့်နေ ဒေါ်ခင်ခင်စိန်မိသားစုက ကွယ်လွန်သူ မိဘ နှစ်ပါးနှင့် မိသားစုဝင်များအား ရည်စူး၍ ဆွမ်း၊ ဆေးပဒေသာပင် အတွက် အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၅၀၀ လှူဒါန်းရာ ဆွမ်းကွမ်းဝေယျာဝစ္စ ဆပ်ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဝဏ္ဏ၊ ဆွမ်းကွမ်းအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းမြင့် တို့က လက်ခံရယူစဉ်။

ယင်းမာပင်ခရိုင်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ ပဲတီစိမ်း ၁၇၉၁၃ ဧကထိ စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်



ယင်းမာပင် ဇန်နဝါရီ ၄ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင်တွင် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ ပဲတီစိမ်း ၁၇၉၁၃ ဧကထိ စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ယင်းမာပင် ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ယင်းမာပင်ခရိုင်တွင် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ ပဲတီစိမ်း ၁၇၉၁၃ ဧကထိ စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ "ဒီနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုး ယခုနှစ် ယင်းမာပင်ခရိုင်တွင် ရာသီမှာ ယင်းမာပင်ခရိုင်အတွင်း ပဲတီစိမ်း ၁၈၀၇၅ ဧက စိုက်ပျိုးဖို့ လျာထားပါတယ်။ ဒီနေ့ထိ ၁၇၉၁၃ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးဖို့ အသိပညာပေး

ယင်းမာပင်ခရိုင်တွင် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ ပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးရန် မြို့နယ် အလိုက် လျာထားမှုအနေဖြင့် ယင်းမာပင်မြို့နယ်တွင် ၁၅၇၄ ဧက၊ ကနီ မြို့နယ်တွင် ၈၅၀၀ ဧက စုစုပေါင်း ၁၀၂၇၄ ဧက ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပဲတီစိမ်းသီးနှံကို အထွက် နှုန်း တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် စိုက်ပျိုးနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံ တွင်း စားသုံးမှုဖူလုံစေရုံမျှမက ပြည်ပသို့ပို့ကုန်အဖြစ်ပါ တိုးတက် ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဈေးကွက်လိုအပ် ချက်ဖြစ်သော ဝယ်လိုအားမျှတ လာပါက ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ် ၍ လူမှုစီးပွားဘဝများလည်း မြင့်မား တိုးတက်လာမည်ဖြစ် သဖြင့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများ အထွက် နှုန်းတိုးတက်စေရေး ဒေသမရွေး ကြိုးပမ်းကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပုသိမ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးမူ က ပြောပြ၍ သိရသည်။ (၂၀၆)

နမ့်စန်မြို့နယ် စံလစ်ကျေးရွာ၌ မြေသားလမ်း သဖြန်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု စစ်ဆေး

နမ့်စန် ဇန်နဝါရီ ၄ - အညီအချိန်မီပြီးစီးအောင် ပိုင်းဝန်း ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးရာ ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နမ့်စန်ခရိုင် နမ့်စန်မြို့နယ် ကျေး လက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက စံလစ်ကျေးရွာ၌ နှစ်တွင် လမ်းအရှည် ပေ ၂၈၀၀၊ မြေသားလမ်း သဖြန်းခင်းခြင်း အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့်ကိုး လက်မရှိ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကျေးရွာ တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် နမ့်စန်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အသုံးပြု၍ မြို့နယ် ကျေးလက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုင်းမြတ်ဟိန်းစိုး နှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာများ ဌာန အင်ဂျင်နီယာများ၏ နည်း ပညာပံ့ပိုးမှု အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသား များကိုယ်တိုင် ယခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ဒုတိယပတ်က စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ၆၀ ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးကလုပ်ငန်း များ သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကြောင်း သိရသည်။ သံသာ

ဟင်္သာတမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ဗိုလ်ကိတ်ပဲ ၁၆ ပြည်ဝင်အိတ်ရေ ၇၀၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရ

ဟင်္သာတ ဇန်နဝါရီ ၄ - ရော့တတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့ နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဒီဇင်ဘာလ အတွင်းဗိုလ်ကိတ်ပဲ ၁၆ ပြည်ဝင်အိတ်ရေ ၇၀၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဟင်္သာတမြို့နယ် ပဲအမျိုးမျိုးရောင်းဝယ် ရေး ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်စုမွန်က ပြောပြသည်။ ဟင်္သာတမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက် သို့ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလ အတွင်းက ဗိုလ်ကိတ်ပဲ ၁၆ ပြည်ဝင်အိတ် ရေ ၅၀၀၀၀ ထိသာ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃၁ ရက်ထိ တစ်လအတွင်း ဗိုလ်ကိတ်ပဲ ၁၆ ပြည်ဝင် အိတ်ရေ ၇၀၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချနိုင် ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ဒေသထွက် ဗိုလ်ကိတ် ပဲများကို ဟင်္သာတမြို့နယ်မှ လယ်ယာ ထွက်ကုန်ရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်းရှင်များ ကဝယ်ယူပြီး ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့တင်ပို့ ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ "ရန် ကုန် ဈေး ကွက် ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင်ဘာလထဲမှာ ဗိုလ်ကိတ်ပဲ ၁၆ ပြည် ဝင်အိတ်ရေ ၇၀၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချ ခဲ့ရပါတယ်။ လက်ရှိလဲ ဒေသထွက် ဗိုလ်ကိတ်ပဲတွေကို ရန်ကုန်ဈေးကွက်က အဝယ်လိုက်နေပါတယ်။ ဗိုလ်ကိတ်ပဲ တွေကို ပြည်ပဈေးကွက်က ပြန်လည် ဝယ်ယူမှု များပြားလာတာကြောင့် ရန်ကုန် ဈေးကွက်မှာလဲ အရောင်းအဝယ်ကောင်း လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဗိုလ်ကိတ်ပဲက ပြည်တွင်းအပြင် ပြည်ပကပါ ဈေးကွက် ကျော်ကျော်လင်း



စားသုံးဆီအကြောင်းသိကောင်းစရာ

မျိုးသူ(ကုန်သွယ်မြှင့်)



လူသတ္တဝါသည် အသက်ရှင်သန်ရပ်တည်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း အစားအစာသည် နံပါတ်တစ်ခုအပိုချက်ဖြစ်သည်။ ထိုအထဲတွင် အဆီဓာတ်၊ ပရိုတင်းဓာတ်၊ ကာဗိုဟိုက်ဒရိတ်ဓာတ်များ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။ ထိုအစားအစာတွင် ပါဝင်သောအရာများတွင် ထူးခြားသည်မှာ အဆီဓာတ်ဖြစ်သည်။ အဆီဓာတ်သည် ခန္ဓာကိုယ်အတွက် အပူဓာတ်ကို အခြားအစားအစာများထက် နှစ်ဆမျှဖြည့်တင်းပေးနိုင်သော စွမ်းရည်ရှိသည်ဟုဆိုသည်။ လူတို့အတွက် အရေးကြီးသော ဗီတာမင်ဓာတ်များဖြစ်သည့် ဗီတာမင်အေ၊ ဒီ၊ အီးနှင့် ကေတို့သည် ဆီဗျော်ဝင်နိုင်ကြသဖြင့် အဆီဓာတ်သည် အဆိုပါဗီတာမင်များကို ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းရောက်အောင် သယ်ဆောင်ပေးသော အစွမ်းရှိသည်။ ထိုဗီတာမင်များကို အစားအစာများထဲမှ ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းသို့ရောက်အောင် စွမ်းဆောင်ခြင်းကြောင့် အဆီဓာတ်သည် လူ့ခန္ဓာကိုယ်အတွက် အထူးအသုံးဝင်သည်။ ထို့ပြင် ဆီသည် အခြားသော အစားအစာများကို အရသာပိုကောင်းအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်သည်။ အရသာကို နှစ်လိုဖွယ်ဖြစ်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်သည်။ ဝမ်းဗိုက်အတွင်းရောက်ပြီးလျှင် အချိန်ကြာကြာရှိနေတတ်သဖြင့် ဆာလောင်ခြင်းကိုလည်း တားဆီးပေးနိုင်သည်။

လူတို့အတွက် အထူးလိုအပ်သော မရှိမဖြစ်ဖက်တီးအက်စစ်ဓာတ်များ (Essential Fatty Acids) မှာလည်း အဆီဓာတ်များပင်ဖြစ်သည်။ အဆီဓာတ်သည် အပူကူးစီးခြင်း အစွမ်းသတ္တိနည်းသဖြင့် အပူဓာတ်ကိုလည်း ကာကွယ်ပေးသည်။ အဆီများသည် လူတို့အတွက် အစားအစာအဖြစ် အရေးကြီးသကဲ့သို့ စက်မှုလုပ်ငန်းအဆီများအဖြစ်လည်း အရေးကြီးလှသည်။ ဆပ်ပြာနှင့် ဆပ်ပြာမှုန့်အမျိုးမျိုး၊ သင်္ဘောဆေးနှင့် အရောင်တင်ဆီများ၊ အလှကုန်ပစ္စည်းများနှင့် နောက်ဆုံးတွင် စက်သုံးဆီတွင်လည်း Biofuel သဘာဝလောင်စာဆီအဖြစ် သုံးစွဲနိုင်ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့သော အဆီဓာတ်ကို တိရစ္ဆာန်များမှရရှိနိုင်သကဲ့သို့ သစ်ပင်များ၏ အသီးအရွက်များမှလည်း ရရှိနိုင်သည်။ လူတို့အတွက် ငါးမှရရှိသောအဆီများမှလွဲလျှင် တိရစ္ဆာန်များမှရရှိသောအဆီသည် ကျန်းမာရေးအတွက် ကောင်းမွန်မှုနည်းပါးသည်။ များသောအားဖြင့် လူများစားသုံးသည့်အဆီသည် သစ်ပင်များမှရရှိသည့်ဆီဖြစ်သည်။

မည်သည့်အပင်များမှဆီရရှိသလဲ
အပင်မျိုးစုံတွင် ဆီပါဝင်မှုကို တွေ့ရတတ်သည်။ ဆီပါဝင်မှုကို အပင်၏အသီးများ၊ အစေ့၊ အဆန်များအနံ့များတွင် တွေ့ရလေ့ရှိသည်။ သို့သော် အစိမ်းရောင်ရှိသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များတွင် ဆီပါဝင်မှု

မရှိသလောက်ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ထောပတ်သီးကဲ့သို့ အချို့သောအသီးများတွင် ဆီပါဝင်မှုရှိတတ်သည်။ အောက်ပါဆီထွက်အပင်များ၊ ဆီထွက်သောအပင်၏အစိတ်အပိုင်းများမှ ဆီပါဝင်မှုနှုန်းများကို တွေ့ရှိနိုင်သည်။

ကြက်ဆူအစေ့မှ ကြက်ဆူဆီ ၃၅ ဒဿမ ၅၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကံကော်အဆန်မှ ကံကော်ဆီ ၆၀ ဒဿမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ချဉ်ပေါင်အစေ့မှ ချဉ်ပေါင်စေ့ဆီ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆူးပန်းအစေ့မှ ဆူးပန်းဆီ ၃၀ ဒဿမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ တမာအစေ့မှ တမာဆီ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ထောပတ်သီးမှ ထောပတ်သီးဆီ ၂၆ ဒဿမ ၂၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ နှမ်းအစေ့မှ နှမ်းဆီ ၃၅ ဒဿမ ၅၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ နေကြာအစေ့မှ နေကြာဆီ ၂၂ ဒဿမ ၃၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆီအုန်းအစေ့နှင့်အခွံမှ စားအုန်းဆီ ၄၆ ဒဿမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြောင်းဖူးအစေ့မှ ပြောင်းဖူးဆီ ၃၄ ဒဿမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပန်းနှမ်းအစေ့မှ ပန်းနှမ်းဆီ ၃၅ ဒဿမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပဲပုပ်အစေ့မှ ပဲပုပ်ဆီ ၁၃ ဒဿမ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဖွဲနုမှ ဖွဲနုဆီ ၁၄ ဒဿမ ၂၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ မုန်ညင်းအစေ့မှ မုန်ညင်း ဆီ ၂၄ ဒဿမ ၄၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ မြေပဲဆန်မှ မြေပဲဆီ ၄၀ ဒဿမ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝါစေ့မှ ဝါစေ့ဆီ ၄၀ ဒဿမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ သံလွင်အစေ့နှင့်အခွံမှ သံလွင်ဆီ ၁၅ ဒဿမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ သစ်ဆီမိုအဆန်မှ သစ်ဆီမိုဆီ ၄၀ ဒဿမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ အုန်းသီး(အသားပိုင်း)မှ အုန်းဆီ ၆၀ ဒဿမ ၆၈ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်သည်။

ဖော်ပြပါအပင်များ၏ အသီးပိုင်း၊ အစေ့ပိုင်း၊ အဆန်ပိုင်းများတွင် များသောအားဖြင့် ဆီထုတ်နိုင်သော အဆီပါဝင်ကြသည်ကိုတွေ့နိုင်သည်။ ထိုအပင်များ၏အစိတ်အပိုင်းများက ဆီထုတ်လုပ်ကြသဖြင့် အဆိုပါစားသုံးဆီအားလုံးကို ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီ (Vegetable Oil) ဟုခေါ်ဆိုနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ချက်ပြုတ်စားသုံးကြသော အဓိကစားသုံးဆီများမှာ မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီ၊ စားအုန်းဆီတို့ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဂေါ်ဖီထုပ်၊ ကန်စွန်းရွက် စသည့် ချက်ပြုတ်စားသောက်ရသည့် ဟင်းရွက်များတွင် ပါဝင်မှုမရှိတတ်သည်ကို သတိပြုသင့်သည်။

စားသုံးမှုအလေ့အထနှင့် စားသုံးဆီ
အာဟာရရရှိရေးအတွက် အစားအသောက်ကို နေ့စဉ်စားသောက်နေကြရသည်။ သို့ရာတွင် လူမျိုးများကိုလိုက်၍ စားသောက်သည့်လေ့ထုံးစံများနှင့် စားသုံးမှုအလေ့အထများမှာ ကွာခြားတတ်သည်။ စားသုံးမှု အလေ့အထများကိုလိုက်ပြီး စားသုံးဆီ သုံးစွဲမှုသည်လည်း ကွာခြားတတ်သည်။ မြန်မာလူမျိုးအများစုသည် ထမင်းနှင့်ဟင်းကိုသာ အဓိကအစားအစာ (Main Food) အဖြစ် စားသုံးလေ့ရှိကြသည်။ ဟင်းကိုချက်ပြုတ်ရာတွင် စားသုံးဆီများ အများ

အပြား စားသုံးလေ့ရှိကြသည်။ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ စားသုံးသည့်လေ့အထ အနိမ့်ယာဏ်မှ အလေ့အထများနှင့်ဆင်တူသည်ဟု ယူဆနိုင်သည်။ မြန်မာတို့၏ မိသားစုထမင်းပိုင်းတွင် ဆီပြန်ဟင်းတစ်ခွက်ကို ပါအောင်ချက်တတ်ကြသည်။ သို့မဟုတ် အကြော်တစ်မျိုးမျိုးကိုဆီဖြင့်ကြော်ပြီး ဟင်းလုပ်စားတတ်ကြသည်။ လက်ဖက်စားလျှင်ပင် ဆီနှင့်နေအောင်ထည့်စားလေ့ရှိကြသည်။ ဆီဈေးနှုန်းများကြီးမြင့်လာသည့်အတွက်ဈေးကြီးသောစားသုံးဆီများကို ရွေးချယ်ခြင်းမပြုဘဲ ဈေးနှုန်းသက်သာသော စားသုံးဆီများကို ရွေးချယ်ဝယ်ယူပြီး ချက်ပြုတ်ကြော်လှော်စားလေ့ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် လူတစ်ဦးချင်းစားသုံးနှုန်းများမှာ လျော့ကျမသွားဘဲ ပို၍ပင်မြင့်တက်လာသည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ အရွယ်ရောက်လူတစ်ဦးအတွက် ၁ ဒဿမ ၇ ကျပ်သားခန့် ခန္ဓာကိုယ်မှ နေ့စဉ် လိုအပ်သည်ဆိုပါက လူတစ်ဦးသည် တစ်လလျှင် ငါးဆယ်သား၊ တစ်နှစ်လျှင် ခြောက်ပိဿာခန့်သာ လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

သို့သော်လည်း မိသားစုများချက်ပြုတ်မှုကို လေ့လာဆန်းစစ်ချက်များအရလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အိမ်တိုင်ရာရောက် စားဆီဖြန့်ဖြူးရေးအစီအစဉ်တွင် မှာယူသူတစ်ထောင်ကို မေးမြန်းလေ့လာချက်အရလည်းကောင်း တစ်လလျှင် လူနှစ်ဦး၊ သုံးဦးသာရှိသော အိမ်ထောင်စုသည် နှစ်ပိဿာထက်ပို၍ စားသုံးလိုကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ အမှန်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် စားသုံးဆီလိုအပ်ချက်မှာ လူနှစ်ဦးရှိသော အိမ်ထောင်အတွက် တစ်လလျှင် ဆီတစ်ပိဿာနှင့် လူကြီးသုံးဦးရှိသော အိမ်ထောင်စုအတွက် ဆီတစ်ပိဿာခွဲသာ လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အိမ်ထောင်စုအလိုက် ဆီစားသုံးမှုသည် မြင့်နေသည်

အများဆုံးတွေ့နိုင်သည်မှာ စားအုန်းဆီဖြစ်ပြီး ဈေးမှာ အခြားသော ဆီများထက် သက်သာတတ်သည်။ ထို့ပြင် စားအုန်းဆီသည် ကြော်လှော်ရာတွင် အရောင်ကောင်းခြင်း၊ ကြော်ရာတွင် ဆီကုန်သက်သာခြင်း၊ အနံ့ကောင်းခြင်းများနှင့် ဈေးချိုခြင်းတို့ကြောင့် ရွေးချယ်မှု အများဆုံးဆီဖြစ်သည်။ သို့သော် ကျန်းမာရေးရှုထောင့်မှကြည့်လျှင် မည်သည့်ဆီကိုမျှ အလွန်အကျွံစားသုံးရန် မသင့်သော်လည်း စားအုန်းဆီ၏ သဘာဝအရ ပြည့်ဝဆီပါဝင်မှုများပြားသဖြင့် လူ့ခန္ဓာကိုယ်ကို အဆီစုကောစေတတ်သည်။ သွေးတွင်း အဆီဓာတ်များပြားစေတတ်သည်ဟု ထင်ထားကြသဖြင့် အိမ်ထောင်စုများတွင် စားအုန်းဆီထက် ပိုသင့်တော်မည့် ဆီကိုရှာဖွေကြသည်။ ထိုအခါ ဈေးကွက်တွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဟူသော မည်သည့်ဆီထွက်ပင်မှထုတ်မှန်း ရုတ်တရက်မသိသည့် စားဆီတစ်မျိုးသည် ပိုမိုကောင်းမွန်သည်ဟု ယူဆလာကြပြီး သုံးစွဲလာကြသည်။

ထို့ကြောင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဟူသည့်ဆီများကို ဈေးကြီးပေးဝယ်စားမည့်အစား အမည်တံဆိပ်မှန်ကန်စွာဖော်ပြထားသည့် စိတ်ချရနိုင်သောအမှတ်တံဆိပ်များဖြင့်ရောင်းချသည့် မြေပဲဆီ၊ နေကြာဆီ၊ နှမ်းဆီတို့ကို ဝယ်ယူစားသုံးခြင်းက ပိုမိုသင့်တော်နိုင်သည်။ မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီတို့သည် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီ (ဘူးသွပ်စားအုန်းဆီ)နှင့် စားအုန်းဆီတို့ထက် ဈေးအားဖြင့် မြင့်သည်ဆိုသော်လည်း ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဟူသော (ဘူးသွပ်စားအုန်းဆီ) ဈေးသည် ဈေးကွက်တွင် မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီဈေးနှင့် များစွာမကွာကြောင်း တွေ့ရှိနိုင်သည်။

မြေပဲဆီကို ငွေကျပ် ၁၈၀၀၀ ပေးရလျှင် ဘူးသွပ်စားအုန်းဆီဖြစ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဆိုသည်မှာ

❖ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဟူသည့်ဆီများကို ဈေးကြီးပေးဝယ်စားမည့် အစား အမည်တံဆိပ်မှန်ကန်စွာဖော်ပြထားသည့်၊ စိတ်ချရနိုင်သောအမှတ်တံဆိပ်များဖြင့်ရောင်းချသည့် မြေပဲဆီ၊ နေကြာဆီ၊ နှမ်းဆီတို့ကို ဝယ်ယူစားသုံးခြင်းက ပိုမိုသင့်တော်နိုင်သည်။ မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီတို့သည် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီ(ဘူးသွပ်စားအုန်းဆီ)နှင့် စားအုန်းဆီတို့ထက် ဈေးအားဖြင့်မြင့်သည်ဆိုသော်လည်း ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဟူသော (ဘူးသွပ်စားအုန်းဆီ)ဈေးသည် ဈေးကွက်တွင် မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီဈေးနှင့် များစွာမကွာကြောင်း တွေ့ရှိနိုင်သည်။ ❖

ကို တွေ့နိုင်သည်။ ထိုအချက်ကြောင့်ပင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများလည်း မြင့်တက်နိုင်သည်။ ထိုအခါ မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီ၊ နေကြာဆီနှင့် စားအုန်းဆီတို့ထဲမှ အိမ်စားရန်အတွက် ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်သည်။

ရွေးချယ်တတ်ပါစေ
မိသားစုအများစုသည် လေ့လာချက်စစ်တမ်းများအရ မြေပဲဆီကိုချက်ပြုတ်ရန်နှင့် အသုပ်သုပ်စားရန်အတွက် ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ နှမ်းဆီကို ဆမ်းစားရန်အတွက် ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ ချက်ပြုတ်စားသုံးမှုကို အညာဘက်တွင်သာ တွေ့ရတတ်သည်။ နေကြာဆီသည် အာဖလောတောက်ဆင်ဟူသော မှိုဆိပ်ကင်းစင်မှု စိတ်ချရသဖြင့် နေကြာဆီကို ရွေးချယ်မှုများသော်လည်း လက်ရှိဈေးကွက်တွင် နေကြာဆီရရှိမှုမှာ အခြားသော မြေပဲဆီနှင့်စားအုန်းဆီထက် နည်းသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ဈေးကွက်တွင်

ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀ မှ ၁၃၀၀၀ ခန့် ပေးနေရသည်ကို တွေ့ရသည်။ ငွေကျပ် ၁၈၀၀၀ ဖြင့် စားဆီဝယ်လျှင် မြေပဲဆီတစ်ပိဿာရရှိပြီး ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီဆိုလျှင် တစ်ပိဿာခွဲခန့် (ငါးဆယ်သားခန့်သာ ပို၍ရနိုင်သည်)သာရမည်ဖြစ်သည်။ စားအုန်းဆီဆိုပါက နှစ်ပိဿာကျော်ကျော်ထိပင် ရရှိနိုင်သည်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ကျွန်တော်တို့မြန်မာနိုင်ငံသားများသည် စစ်တမ်းများအရ ဆီစားသုံးမှုများနေသည်ကို သိရှိရသဖြင့် ဆီစားသုံးမှုကိုလျှော့ချစားသုံးခြင်းကသာ ကျန်းမာရေးအတွက်လည်း ကောင်း၊ စီးပွားရေးအတွက်လည်း ကောင်းမည်ကို တွေ့နိုင်ပါကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

ကိုးကား
- စားသုံးဆီအကြောင်း သိကောင်းစရာစာတမ်း (စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန)

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်

“လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့်မြို့ရွာများ၌ တပ်မတော်၏တပ်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပြည်သူတို့၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသားတံတိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူ များကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းခြင်းများကိုလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါလက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလိုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့ရွာများရှိပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။”

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအားပြောကြားသည့် အမှာစကားမှကောက်နုတ်ချက်)

မအူပင်မြို့နယ်တွင် မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော စပါး ၁၄၀၇၅၁ ဧကထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်



မအူပင် ဇန်နဝါရီ ၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင် ခရိုင် မအူပင်မြို့နယ်တွင် မိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော စပါး ၁၄၀၇၅၁ ဧကထိ ရိတ်သိမ်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း မအူပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်းထွန်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။
မအူပင်မြို့နယ်တွင် မိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီက စပါး ၁၄၀၇၅၁ ဧကထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် စပါးခင်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ပထမပတ်က စတင်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့တွင် စပါး ၁၄၀၇၅၁ ဧက ထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ရိတ်သိမ်းပြီးသည့် စပါး တစ်ဧကလျှင် ၈၅ ဒဿမ ၁ တင်း ထွက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရိတ်သိမ်းခဲ့တဲ့စပါးတွေ အထွက် နှုန်းကောင်းခဲ့သလို အရည် အသွေးလဲကောင်းမွန်ပါတယ်”ဟု မအူပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်း ထွန်းက ပြောပြသည်။
မအူပင်မြို့နယ်တွင် မိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ၌ မိုးစပါး ၁၄၀၂၆၉ ဧကတွင် ပုလဲသွယ်၊ သီးထပ်ရင်၊ ဧည့်မထ၊ GW -11၊ ဆင်းသုခ၊ ရက် ၉၀၊ မှော်ဘီ ၃၊ ဆမိုးသား၊ ကရင်မ၊ ဆြာနာ၊ နယူး ဧရာ ၁၊ ဇီရာပေါင်း၊ နံကား၊ ပေါဆန်းရင်၊ ငစိန်၊ ပေါဆန်း စသည့်စပါး အမျိုးအစားများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မအူပင်မြို့နယ်တွင် စပါးများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်အောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ပါက ပြည်တွင်းစားသုံးမှု ဖူလုံနိုင်မည့် အပြင် ပြည်ပသို့ပါ ပို့ကုန်အဖြစ် တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်၍ ပိုမိုတိုးချဲ့စိုက် ပျိုးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းသင့်ကြောင်း မအူပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်း ထွန်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။
ကျော်ကျော်လင်း

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် သစ်ယာကုန်း-သရက်သမိန်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည် တော် ဇေယျာသီရိခရိုင် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ဖြင့် သစ်ယာကုန်း-သရက်သမိန် ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက် လုပ်နေမှုကို ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် ဇေယျာသီရိခရိုင် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်စိုးစိုးဦး၊ ပုဗ္ဗသီရိ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးကိုကိုနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ကျေးရွာလမ်းဖြစ်မြောက် ရေး ကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ သစ်ယာကုန်း-သရက်သမိန်ကျေး ရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ် နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ဇေယျာသီရိခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်စိုးစိုးဦးက ဆောင်ရွက်ဆဲလမ်း လုပ်ငန်းကို သတ်မှတ်ချိန်ထည့်နှံ နှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးအောင် အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။
ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၌ အရည် ပေ ၅၀၀၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့် နှစ်ပေကိုးလက်မရှိသစ်ယာကုန်း- သရက်သမိန်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်

ငြိမ်းချမ်းရေးအလင်္ကာ

- ကိုယ်ကျင့်တရားတွေ သေဆုံးတော့ အမုန်းက နိုးထလာ၊ အခြေခံ လူ့ကျင့်ဝတ်လည်း ချွတ်ယွင်းလျက်သာ၊ စာနာမှုနှင့် ချစ်မေတ္တာ ဘယ်မှာ ရှာကြမှာလဲ၊ မနာလို ဝန်တိုစိတ်တွေက ယိုဖိတ်ဆက်။
 - သင်္ခါရကို ဖက်တွယ်ရင်း အတ္တခင်းတဲ့ နယ်မှာပျော်၊ ညီညွတ်မှုကို ချေဖျက်လို့ အမျက်ရည်ပျော်၊ ကိုယ့်သာရေးတွေ့မျှော် သူ့အပေါ်တော့ ကလိမ်ကျ၊ တစ်ဖက်စွန်းကို အမြဲစွဲ မိုက်မဲပေစွ။
 - အချိန်တွေ ကုန်ဆုံးလို့ အပြုံးတွေလည်း အသက်မဲ့ပြီ၊ ဘဝတွေ ကြေကျလို့ ဒုက္ခဝေစည်၊ ဆန်းစစ်ကြအတည် နောင်ညီဆွေ ဖော်တစ်သင်း၊ အမြင်မှန်လျှင် အမှန်မြင်ကာ ရွှေလက်တွဲဖို့ အားခဲတော့မင်း။ ။
- စိုင်းနေဝန်း(ဟုမ္မလင်း)**



ကြက်သွန်ဖြူနှင့် ကြက်သွန်နီစားသုံးပေးခြင်းဖြင့် နှလုံးနှင့်အဆုတ် အတွက် အထူးကောင်းမွန်သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ဂုဏ်ပြု



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄ နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိမာန်၌ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များချီးမြှင့်အပ်နှင်း ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်

ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များကို ချီးမြှင့်အပ်နှင်းပေးသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၂၃၈၄၂ ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးရွှေကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်တင်သူသူခိုင်အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၃၀၀၇၆ ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်နိုင်ထွန်း ကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်ရွှေရီသန်းအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့်အတူဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချို မဟာသရေစည်သူစိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင် သရေစည်သူကျော်စွာ လင်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်ထိန်ဝင်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်စည်သူ ထွန်းအောင်နှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ် လက်ခံရယူကြမည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် အမွေခံများ တက်ရောက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၃၀၀၉၁ ဗိုလ်မှူးချုပ်ကြည်ရွှင် ကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်သီတာခိုင်အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၃၂၂၇၈ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဉာဏ်လင်းထက် ကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်ယုဉာအေးသွယ်အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရမည့်တာဝန်သည် နိုင်ငံသားတိုင်းမဖြစ်မနေထမ်းဆောင်ကြရမည့် မွေးရာပါသမိုင်းပေးတာဝန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ သမိုင်းပေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် “ရဲသော်မသေ သေသော်ငရဲမလား” ဟူသည့် စိတ်ဓာတ်ခံယူချက်တို့ဖြင့် မိမိတို့၏ အသက်ခန္ဓာကို စွန့်လွှတ်ပြီး တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအကျိုးသယ်ပိုးခဲ့ကြသည့် နိုင်ငံသားကောင်းများကို လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယရောက်တိုင်း နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ထိုက်တန်စွာ စာမျက်နှာ ၇ သို့

စာမျက်နှာ ၆ မှအဆက်

ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။

လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု သမိုင်းနှင့် အတူ ယှဉ်တွဲပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် မြန်မာ့ တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေးအတွက် နယ်ချဲ့ကို ဆန့်ကျင်တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သကဲ့သို့ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင်လည်း ကိုလိုနီစနစ်၏ နောက်ဆက်တွဲ စိန်ခေါ်မှု မျိုးစုံကို ကြံ့ကြံ့ခံကာကွယ်ခဲ့ရကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ၊ စစ်ရေးအရ ဖန်တီးလာသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အန္တရာယ်များကြားတွင် မိမိတို့တပ်မတော်သားများသည် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စား ခြင်းများစွာဖြင့် ပေးအပ်လာသမျှ တာဝန် များကို မညည်းမညူကျေပွန်အောင်ထမ်း ဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အတူ ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် ပြည်တွင်းသောင်း ကျန်းမှုများ၊ ဝါဒစွဲဂိုဏ်းဂဏစွဲကြောင့်ဖြစ် ပေါ်လာသည့် ထိုးနှက်တိုက်ခိုက်မှုများ ကြားတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် စစ်မှန် သည့် အမျိုးသားရေးတာဝန်ကိုသာ ရှေးရှု ပြီး တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအကျိုးသယ်ပိုးခဲ့ သည်မှာ သမိုင်းသက်သေရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းပြည် ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မြေပြင်တွင် ရှေ့တန်းကျကျတိုက်ပွဲဝင် နေကြရသည့် တပ်မတော်သားများကဲ့သို့ ပင် တပ်မတော်သားများ၏ ပါရမီဖြည့်ဖက် ရဲမေများနှင့် မိသားစုဝင်များသည်လည်း နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် အရေး ကြီးသည့် အရန်အင်အားများပင်ဖြစ် ကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများ၏ ပါရမီ ဖြည့်ဖက်ပီပီသင်ကြားတတ်မြောက်ထား သည့် စစ်ပညာများဖြင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး အကျိုးအတွက် အသက်ကို ပဓာနမထား ဘဲ တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည်ကိုလည်း ဂုဏ်ယူ ဖွယ်တွေ့မြင်ကြရကြောင်း။

နိုင်ငံတစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၏



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၂၆၈၈၆ ဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်မင်းထက်အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၃၀၄၈၆ ဗိုလ်မှူးကြီး ဆန်းအောင်ကိုယ်စား ဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းနေဝင်းအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၂၆၈၈၆ ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ဇော်ဖြိုးအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် လေ ၂၆၅၈၈ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သန့်ဇော်ဦးအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၄၃၁၈၈ ဗိုလ်မှူးဇော်ဇော်အောင် အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ပြန်တမ်းဝင်အမှတ် ကြည်း ၆၁၁၇၇ ဗိုလ်မှူး အောင်နိုင် လင်း ကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်ရွှန်းလှအောင်အား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အခြေခံသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကင်းဝေးရန်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ အခြေခံအဆောက် အအုံများ တည်ဆောက်နိုင်ပြီး ကုန်စည် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု ကောင်းမွန်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ဒေသခံများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးကဏ္ဍစုံကို လည်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်နယ်အရေး၊ လူမျိုးစုအရေးဟု သည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် လက်တစ်ဆုပ်စာ

တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်များ၊ လက်မှတ်များ အပ်နှင်းခြင်းခံကြ ရသူများသည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်နှင့် အခြားနိုင်ငံ့တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အမိနိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့အတွက် လေးနက်မွန်မြတ်သည့်ခံယူချက်ဖြင့် ကျရာတာဝန်များကို ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယ စိုက်ထုတ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူများဖြစ်၊ ရှိရင်းစွဲ ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက် ကောင်းများဖြင့် လွတ်လပ်ရေးအမွေကို နောင်မျိုးဆက်သစ်များဆီ လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်သည့် နိုင်ငံ့သားကောင်းဇာနည်များဖြစ်စေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် . . .

လူတစ်စု၏ ကိုယ့်အကျိုးအတွက် ရှေ့တန်း တင်နေသရွေ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ဘဝများပင် ထိခိုက်နစ်နာနေရဦးမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများ မဖြစ် ပေါ်စေရေး လိုအပ်သည့်ကာကွယ်စောင့် ရှောက်မှုများကို ပေးရမည်မှာမိမိတို့ တပ်မတော်၏ တာဝန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့မည်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကမျှ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်ကို လက်ခံထားခြင်းမရှိသောကြောင့် မိမိတို့ နိုင်ငံတွင်လည်း အမြစ်စွဲမှုမရှိအောင် တား ဆီးကာကွယ်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ယခုအခမ်းအနားတွင် သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူ ၃၄ ဦးကို ချီးမြှင့် ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်စွမ်းရည်သတ္တိ ဆိုင်ရာတံဆိပ်နှင့် လက်မှတ်ရသူများကို လည်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကိုယ်စား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အသီးသီးတွင် တစ်ချိန်တည်းတစ်ပြိုင် တည်း ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အများတကာလုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ခဲယဉ်းသည့်တာဝန်များကို ရင်ဆိုင်ကြို တွေ့လာချိန်တွင် စွန့်လွှတ်စွန့်စားမှုအပြည့် ဖြင့် စွမ်းဆောင်ခဲ့သူများပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအတွက် မည်သည့်အခက် အခဲကိုမျှ အမှုမထားဘဲ အသက်ခန္ဓာကို စွန့်လွှတ်နိုင်သည်အထိ ကြံ့ခိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်၊ ပြောင်မြောက်သည့်သူရဲသတ္တိ များဖြင့် စာမျက်နှာ ၈ သို့

စာမျက်နှာ ၇ မှအဆက်

ရဲရဲဝံ့ဝံ့တိုက်ပွဲဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ စစ်သားကောင်းတစ်ယောက်တွင်ရှိအပ်သည့် ခိုင်မာသည့် သန္နိဋ္ဌာန်စိတ်ဓာတ်များဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများအတွက် အထူးပင်ဂုဏ်ယူမိသကဲ့သို့ ဆုတံဆိပ်များချီးမြှင့်ခြင်းမခံရသော်လည်း တက်ညီလက်ညီစွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူအားလုံးကို မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုကြောင်းကို ပြောကြားလိုကြောင်း။

ယနေ့ တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်များ၊ လက်မှတ်များ အပ်နှင်းခြင်းခံကြရသူများသည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်နှင့် အခြားနိုင်ငံတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အမိန့်နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့အတွက် လေးနက်မွန်မြတ်သည့် ခံယူချက်ဖြင့် ကျရာတာဝန်များကို ရွှေ့၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယ စိုက်ထုတ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူများဖြစ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းတံဆိပ်ရရှိသူ ကိုယ်ပိုင်အမှတ် တ-၃၃၇၅၆၂ ဒုတိယတပ်ကြပ်ဇော်မင်းထွန်းကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်ကြည်ပြာထွန်းအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းတံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းတံဆိပ်ရရှိသူ ကိုယ်ပိုင်အမှတ် ၉၃၃၆၂၁ တပ်ကြပ်ခင်သိန်း၏ဇနီး ဒေါ်အေးယုတ်ကိုယ်စား သား မောင်အောင်ဖြိုးဝေအား သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းတံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့၏ တေးသီချင်းများဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ မှတ်တမ်းကောင်းရေးထိုးခဲ့ကြသူများဖြစ်၍လည်း ပြည်သူ့သားကောင်းအာဇာနည်များအဖြစ် အစဉ်အသိအမှတ်ပြု လေးစားဂုဏ်ယူနေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရှိရင်းစွဲ ယုံကြည်ချက်ခံယူချက်ကောင်းများဖြင့် လွတ်လပ်ရေးအမွေကို နောင်မျိုးဆက်သစ်များဆီ လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်သည့် နိုင်ငံ့သားကောင်းဇာနည်များဖြစ်စေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ခံရသူများကို မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့က တေးသီချင်းများ

လက်ဖက်ရည်ပိုင်းဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ပြီး ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့က တေးသီချင်းများ

ဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေကြသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ

သည် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ် ချီးမြှင့်ခံရသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းတံဆိပ်ရရှိသူ ဗိုလ်မှူးချုပ် လေးဦး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး နှစ်ဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ရှစ်ဦး၊ ဗိုလ်မှူး ကိုးဦး၊ ဗိုလ်ကြီး လေးဦး၊ အရာခံဗိုလ် တစ်ဦး၊ တပ်ကြပ်ကြီး တစ်ဦး၊ တပ်ကြပ် သုံးဦး၊ ဒုတိယတပ်ကြပ် နှစ်ဦးတို့ကို ဆုတံဆိပ်များ အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များရရှိခဲ့သည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ အမွေခံများနှင့်အတူ အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ခံရသူများနှင့် အမွေခံများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ခံရသူများနှင့် အမွေခံများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ခံရသူများနှင့် အမွေခံများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

Chairman of State Administration Council Prime Minister Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudhamma Min Aung Hlaing attends ceremony to present honorary titles in commemoration of 77th Anniversary Independence Day



Senior General Min Aung Hlaing addresses the ceremony to present honorary titles in commemoration of 77th Anniversary Independence Day.

Nay Pyi Taw January 4
 Ceremony to present honorary titles in commemoration of the 77th Anniversary Independence Day was held at Thabin Hall of the State Administration Council Chairman's Office this morning. Chairman of State Administration Council Prime Minister Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudhamma Min Aung Hlaing delivered an address at the ceremony and presented honorary titles.

ister Vice-Senior General Thiri Pyanchi Maha Thray Sithu Soe Win and wife, the SAC Secretary and wife, the Joint SAC Secretary and wife, SAC members and wives, union level officials, union ministers and wives, senior military officers from Office of Commander-in-Chief, title recipients and families.

In his address, the Senior General said national races, children of the Union, had lived in unity under their own monarchs and in the embrace of the Union, while preserving their traditions and cultures, for many years. In the course of history, Myanmar stood tall as a sovereign nation till the Konboug period.

Because of the evil colonialism, Myanmar, rich in natu-

ral resources, was unjustly occupied by the British after

three aggressive wars in 1824, 1852 and 1885 respectively, followed by the loss of independence and sovereignty. Nationalities of the Union, who loved and valued independence and sovereignty, joined hands with the Tatmadaw in fighting back the colonialists with relentless perseverance, zeal, courage and full patriotism for many years. Thanks to the force of unity, Myanmar could again stand tall in the world as an independent and sovereign country on 4 January 1948. Now is the 77th anniversary of the independence. It is common knowledge that due to the evil legacy of colonialism and internal and external intrigues, peace and stability is still weak in the country that

is also facing conflicts. It is the bounden duty of all to perpetuate independence, the heritage our forefathers had taken back after sacrificing lots of blood and sweat, and handed down to us. In addition to perpetuating and safeguarding the country's independence, all should take part with ardent efforts in building a peaceful, modern and developed nation, the aspiration of the persons who fought back to regain independence.

The SAC has outlined five key future objectives, emphasizing its commitment to holding free and fair multi-party democratic general elections. The council also aims to ensure stability, peace,

See Page 15



Senior General Min Aung Hlaing and wife Daw Kyu Kyu Hla arriving to attend the ceremony.



Senior General Min Aung Hlaing presents honorary title to a recipient.



Senior General Min Aung Hlaing presents honorary title to a recipient.

SAC Chairman Commander-in-Chief of Defence Services Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudhamma Min Aung Hlaing attends the ceremony to present gallantry medals of Tatmadaw



Senior General Min Aung Hlaing addresses the ceremony to present gallantry medals of Tatmadaw.

various challenges in the sequence of the colonialism. Amid internal and external various dangers triggered by political and military measures, Tatmadaw members served assigned duties without any complaints for the sake of the State and the people with sacrifices. Tatmadaw focuses on the genuine national duty amid various attacks based on internal insurgencies and dogmatism and sactanarism along with independence and has been serving the interests of the State and the people for many years.

While Tatmadaw members are fighting on the frontline for defending the

reserve forces for the defending the State. As better halves, it can be seen proudly that they are fought against the enemies with sacrifice of life for the State and the nationality applying military techniques.

Peace and stability with free from armed conflicts are basic for development of a country. Hence, infrastructures can be built and trading will boom. Likewise, fulfillment can be given to education, health, social and other sectors of the residents.

Whenever selfishness of a handful of persons are put on the forefront with the title of state cause and ethnic cause, residents will suffer loss in

Nay Pyi Taw January 4
Chairman of the State Administration Council Commander-in-Chief of Defence Services Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudhamma Min Aung Hlaing delivered an address at the ceremony to present honorary medals to winners at Zeyathiri Beikman in Nay Pyi Taw this afternoon.

Also present at the ceremony were Daw Kyu Kyu Hla, wife of the Senior General, SAC Vice Chairman Deputy Commander-in-Chief of Defence Services Commander-in-Chief (Army) Vice-Senior General Thiri Pyanchi Maha Thray Sithu

Soe Win and his wife Daw Than Than Nwe, Chief of the General Staff (Army, Navy and Air) Lt-Gen Zeya Kyaw Htin Tharay Sithu Kyaw Swa Lin and his wife, Commander-in-Chief (Navy) Admiral Zeya Kyaw Htin Htein Win and his wife, Commander-in-Chief (Air) General Zeya Kyaw Htin Sithu Tun Aung and his wife, Union-level dignitaries and their wives, Union ministers and their wives, senior Tatmadaw officers from the Office of the Commander-in-Chief and their wives, honorary medal recipient officers, other ranks and inheritors.

Speaking on the occasion,

the Senior General said that the duty of safeguarding independence and sovereignty of a country is an inborn duty of all citizens. In serving the historical duties, good citizens sacrifice life and limbs for the sake of the State and nationality with the concept that if the persons are brave, they never go hell". Hence, those good citizens are deservedly honoured on the occasion of Independence day every year.

Myanmar Tatmadaw which emerged along with the independence struggle history has fought various battles against colonialists for independence. After re-



Senior General Min Aung Hlaing greets gallantry medal recipients.

gaining independence, the Tatmadaw defended against country, their wives and family members are important their lives. No to cause these measures,

See Page 14



Senior General Min Aung Hlaing presents gallantry medal to a recipient.



Senior General Min Aung Hlaing presents gallantry medal to a recipient.



Senior General Min Aung Hlaing presents gallantry medal to a recipient.

Honorary dinner, entertainment commemorating 77th Anniversary Independence Day held



Senior General Min Aung Hlaing and wife Daw Kyu Kyu Hla hosting honorary dinner and entertainment commemorating the 77th Anniversary Independence Day.



Nay Pyi Taw January 4

The honorary dinner and entertainment commemorating the 77th Anniversary Independence Day hosted by Chairman of the State Administration Council Prime Minister Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudamma Min Aung Hlaing and wife Daw Kyu Kyu Hla was held on the lawn of the Office of Chairman of the SAC in Nay Pyi Taw this evening.

First, the guests to the Independence Day dinner were welcomed by Vice Chairman of the SAC Deputy Prime Minister Vice-Senior General Thiri Pyanchi Maha Thray Sithu Soe Win and wife Daw Than Than Nwe and union ministers and their wives.

Then, Chairman of the State Administration Council Prime Minister Senior General Thadoe Maha Thray Sithu Thadoe Thiri Thudamma Min Aung

Hlaing and wife Daw Kyu Kyu Hla arrived at the lawn and, together with the Vice-Senior General and wife, cordially greeted chairmen and representatives of political parties, ambassadors, charges d'affaires, honorary consuls of foreign missions and guests.

Afterward, the Senior General and wife observed the launching of fireworks together with the guests.

Then, the Senior General and wife enjoyed the

dinner together with the guests at the honorary hall.

Before and during the dinner, artists from the My-

cordially greeted the guests.

Also present at the dinner were the Vice-Senior

Taw Council, senior officers from the Office of the Commander-in-Chief of Defence Services, deputy



Senior General Min Aung Hlaing greets dignitaries attending the honorary dinner.



Senior General Min Aung Hlaing and wife Daw Kyu Kyu Hla present honorary flower basket to artists.

anmar Radio and Television of the Ministry of Information and Fine Arts Department of the Ministry of Religious Affairs and Culture played music and performed variety shows. The Senior General and wife and guests enjoyed the entertainment.

After the shows, the Senior General and wife presented an honorary flower basket for the artists and

Than Nwe, the secretary of the SAC and wife, the joint secretary of the SAC and their wives, members of the SAC and their wives, union level officials and their wives, advisors to the Chairman of the SAC, members of the Central Advisory Board of the SAC, union ministers and their wives, members of union level bodies, the chairman of Nay Pyi

ministers, ambassadors, charges d'affaires and honorary consuls of foreign missions, winners of honorary titles marking the 77th Anniversary Independence Day, departmental heads, chairmen and representatives of political parties, national races, artists, non-governmental organizations and guests.

From Page 13

Tatmadaw has to serve duties of defending the people as the primary duty. As any human societies do not accept armed terrorism, Myanmar has to prevent terrorism totally.

This ceremony, 34 persons will be awarded the gallantry medals. On behalf of the Commander-in-Chief

of Defence Services, remaining medals and certificates will be presented to relevant persons at respective military command headquarters at the same time. They performed sacrifices in serving their difficult duties at critical time. They served their duties with courageous and bravery for the sake of the nation and the national-

ity through strong spirit. Other Tatmadaw members who are not awarded medals are also honoured for their brilliant serving of duties as spirit of a good soldier and their efforts are recorded.

Those who are awarded honorary medals and certificates served their assigned duties in addition to defend-

ing the State and other duties for the State and the people with perseverance, diligence and industriousness. Hence, it needs to take pride of them for their good citizen actions. As such, all Tatmadaw members have to continue their efforts with good concepts to hand over the good legacy to new generations.

The Senior General pre-

sented gallantry medals to four Brigadier Generals, two Colonels, eight Lieutenant Colonels, nine majors, four captains, one warrant officer, one sergeant, three corporals, and two lance corporals respectively.

The Senior General and party posed for documentary photos with medal winners.

The Senior General gave

a tea party to those medal winners. On the occasion, the Myawady Entertainment Troupe under the Directorate of Public Relations and Psychological Warfare performed songs.

After the ceremony, the Senior General and party cordially greeted the medal recipients.

State flag hoisting, saluting ceremony of 77th Anniversary Independence Day held



Vice-Senior General Soe Win reads Independence Day message at the ceremony to hoist and salute the state flag for the 77th Anniversary Independence Day (2025).

Nay Pyi Taw January 4

A ceremony to hoist and salute the state flag for the 77th Anniversary Independence Day (2025) was held at the square in front of the city hall in Nay Pyi Taw this morning.

The ceremony was held in accordance with the objectives of the 77th Anniversary Independence Day: (1) to address armed conflicts and differing perspective lawfully,

ensuring non-disintegration of the Union, non-disintegration of national solidarity and perpetuation of sovereignty, (2) to safeguard the State with unity and strength of all citizens, guided by the spirit of the Union, (3) to conduct a free, fair and credible general election to establish a genuine, disciplined democratic system, (4) to promote balanced development across all sectors of the Union through

the collective strength of the entire people and (5) to collectively advance politics, the economy, defence, national identity and spirit with perseverance, diligence and dedication, guided by the motto: "Keep Moving Forward to Achieve Our Goal."

First, the flag hoisting ceremony was held and the flag hoisting platoon raised the flag together with national races at 4:20 am.

From Page 12

and the complete enforcement of the rule of law across the Union, alongside promoting socio-economic development for ethnic people. He stated that since undertaking the national duty, he has been steadfastly implementing nine core objectives, which include strengthening a genuine and disciplined multi-party democracy and working toward the establishment of a Union founded on democracy and federalism. In addition, two national goals, namely national prosperity and food security, are being prioritized and actively implemented.

In this implementation, the strength of all ethnic groups born in the Union is essential, and the participation of everyone is crucial. Under the leadership of the

government, individuals who have devoted themselves with unwavering commitment, utilizing their knowledge, skills, and abilities, and who have made selfless sacrifices for the country, are being honored with deserving honorary titles and medals on Independence Day and other significant occasions.

The SAC annually honors and rewards individuals who have tirelessly contributed to building a peaceful, modern, and developed nation, made sacrifices to uphold the national policy of Our Three Main National Causes, and made significant contributions toward achieving political, economic, and social objectives for peace, rule of law, and national development, as well as those who have attained world-class achievements in science, art,

and other fields, and excelled in literature and the fine arts.

He stated that he would like to express his special pride and joy in the recipients and their families, as the awards of honorary degrees and medals were conferred based on recommendations submitted in line with the established provisions. Only those who truly met the criteria for honor and recognition were selected systematically and in accordance with the award guidelines.

At today's ceremony, a total of 122 individuals will be awarded the respective honorary titles, including 2 Sithu titles, 9 Thura titles, 5 Thiripyanchi titles, 3 Zeya Kyaw Htin titles, 96 Wunna Kyaw Htin titles, 5 Alanka Kyaw Swar titles, and 2 Theikpa Kyaw Swar titles, for the Independence Day,

Then, union level officials, union ministers, the auditor general of the Union, the chairman of the Union Civil Service Board, the chairman of Nay Pyi Taw Council, the governor of the Central Bank of Myanmar, the chairman of the Anti-corruption Commission, the chairman of the Myanmar National Human Rights Commission, senior Tatmadaw officers, judges of the Supreme Court

Armed Forces Day, and National Day of 2024. Honoring individuals who deserve recognition on national days is a long-standing tradition that dates back to the time of ancient Myanmar kings. It is also a way for the state to show gratitude to those who have made outstanding contributions, combining both grace and auspiciousness.

Five key future objectives, nine objectives, and two national goals set and implemented by the government are extensive and deeply integrated in their practical application. For instance, the country's prosperity plans encompass various elements, including the rule of law, security, safe and efficient transportation, peaceful education, and the ability of citizens to live, work, and thrive in a stable and peace-

of the Union, members of the Constitutional Tribunal of the Union of Myanmar, members of the Union Election Commission, the deputy commander of Nay Pyi Taw Command, deputy ministers, members of the Union Civil Service Board, deputy governor of the Central Bank of Myanmar, members of the Anti-Corruption Commission, members of the Myanmar National Human Rights Commission, the chairman of the Revenue Appellate Tribunal, members of Nay Pyi Taw Council, the deputy mayor of Nay Pyi Taw Development Committee, departmental

heads and staff, national races and the public took their positions in the square in front of the city hall, where the flag saluting ceremony would take place, at 6 am.

At 7 am, the flag saluting ceremony was held and the Tatmadaw (Army, Navy, Air)

Guard of Honour marched toward the square and took position.

Then, Chairman of the Central Committee for Organizing the 77th Anniversary Independence Day Vice-Chairman of the State Administration Council Deputy Prime Minister Vice-Senior General Thiri Pyanchi Maha Thray Sithu Soe Win arrived at the dais and took the salute of the guard of honour.

Afterward, the Vice-Senior General and attendees saluted the flag of the Republic of the Union of Myanmar together with the guard of honour.

Then, the guard of honour saluted fallen leaders and comrades and took four oaths.

Then, the guard of honour saluted fallen leaders and comrades and took four oaths.

Afterward, the Vice-Senior General read out the Independence Day message sent by Chairman of the State Administration Council Prime Minister Senior General Thadde Maha Thray Sithu Thadde Thiri Thudhamma Min Aung Hlaing.

Then, the Vice-Senior General took the salute of guard of honour and the flag saluting ceremony concluded.

The Senior General then conferred honorary titles of the Order of the Union of Myanmar to the following recipients: one individual with the Sithu title, eight individuals with the Thura title (a military gallantry title), one individual with the Thiripyanchi title, three individuals with the Zeya Kyaw Htin title, seventy-eight individuals with the Wunna Kyaw Htin title, three individuals with the Alanka Kyaw Swar title, and two individuals with the Theikpa Kyaw Swar title.

Later, the Senior General posed for a group photo with the recipients of the honorary titles.

It is reported that after the ceremony, the Senior General greeted the attendees, the title recipients and their families.

100

Public Notice for Elimination of Violence

1. Declaring themselves to be "for the people", the so-called CRPH, NUG and PDF terrorist groups are lawlessly killing Buddhist monks, civil servants including schoolteachers, and members of the general public, as well as looting and robbing.
2. Not encouraging, supporting, or assisting "CRPH", "NUG", and "PDF" terrorists, who are intimidating and killing people and committing destructive activities, is to protect the lives and property of the general public.
3. Giving information secretly to the authorities on terrorists and on possession and transport of weapons/ammunition is tantamount to protecting the lives and property of innocent people.

100

ကိုတန်ဖိုးထားမြတ်နိုးကြသည့်ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားများအားလုံးက မဆုတ်မနစ်သည့် ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ရဲစွမ်းသတ္တိ၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် တပ်မတော်နှင့်အတူ လက်တွဲပြီး နယ်ချဲ့ကိုလိုနီများကို နှစ်ပေါင်းများစွာ တိုက်ပွဲဝင်တွန်းလှန်ခဲ့ကြကြောင်း၊ စုစည်းညီညွတ်မှုစွမ်းအားကြောင့် ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် လွတ်လပ်သည့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဝင်ထည့်စွာ ပြန်လည်ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးသက်တမ်းသည် ၇၇ နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ကိုလိုနီနယ်ချဲ့တို့၏ အမွေဆိုးနှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပယောဂများကြောင့် ပဋိပက္ခများနှင့် အတူ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ယနေ့ကာလအထိ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု အားနည်းနေဆဲဖြစ်သည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့၏ ဘိုးဘေးအစဉ်အဆက် အသက်သွေးချွေးရင်းနှီးပေးဆပ်ပြီး လက်ဆင့်ကမ်းခဲ့သည့် လွတ်လပ်ရေးအမွေကို ထာဝစဉ် တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည့်တာဝန်သည် မိမိတို့အားလုံးအတွက် သမိုင်းပေးတာဝန်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်၏ လွတ်လပ်ရေး အစဉ်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရုံသာမကဘဲ လွတ်လပ်ရေးအတွက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများ၏ မျှော်မှန်းချက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဘွဲ့ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဗိုလ်မှူးကြီးငြိမ်းချမ်း ကိုယ်စား ဖခင် ဦးတင့်ဝေဦးအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

နိုင်ရေး”အပါအဝင် ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်ကို လည်း နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်က စပြီး တစိုက်မတ်မတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းထို့ပြင် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေး၊ စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး ဆိုသည့် အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်(၂) ရပ်ကိုလည်း ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ထိုသို့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသား ပြည်သူအားလုံး၏အင်အားသည် အဓိကကျပြီး အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်မှုသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ စိတ်ရောကိုယ်ပါနှစ်မြှုပ်ပြီး တတ်စွမ်းသမျှအသိပညာ၊ အတတ်ပညာများနှင့် ထူးကဲစွာဆောင်ရွက်သူ၊ ကိုယ်ကျိုး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဘွဲ့ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဗိုလ်မှူးဌေးအောင်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

မဖက် နိုင်ငံအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားအကျိုးဆောင်သူများကို နိုင်ငံတော်၏လွတ်လပ်ရေး နေ့နှင့် အခြားနေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယများတွင် ထိုက်တန်သည့်ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းလျက် ရှိကြောင်း။

ရာတွင် စွမ်းစွမ်းတမံဆောင်ရွက်ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အမျိုးသားရေးမူဝါဒဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာတွင် သက်စွန့်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့်နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ ထူးခြားစွာ အားထုတ်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ သိပ္ပံပညာ၊ ဝိဇ္ဇာပညာနှင့် အခြားသော ပညာရပ်တစ်ခုခုတွင် ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ အောင်မြင်စွာ တီထွင်ဖန်တီးစွမ်းဆောင်နိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာပေနှင့် အနုပညာပညာရပ်များတွင် ထူးခြားကောင်းမွန်စွာတတ်မြောက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအပေါ်တွင် လေးစားတန်ဖိုးထားသည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက နှစ်စဉ်ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဘွဲ့ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဗိုလ်မှူးကြီးဝဏ္ဏလှိုင် ကိုယ်စား ဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းနေဝင်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သူရဘွဲ့ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဗိုလ်မှူးကြီးသက်ထွန်းအောင် ကိုယ်စား ဇနီး ဒေါ်လှယဉ်မင်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

များနှင့်အညီ အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်အဖြစ် တည်ဆောက်နိုင်ရေးကိုလည်း အားကြီးမာန်တက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးကို ရှေးရှုပြီး “လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားမည်”ဆိုသည့် အချက်အပါအဝင် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်ကို ချမှတ်ထားကြောင်း၊ “စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် သီရိယျံချီဘွဲ့ရရှိသူ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးအေးမြင့်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထိန်ဝင်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့ ရရှိသူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးနီလင်းအောင်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် ဝဏ္ဏကျော်ထင်ဘွဲ့ ရရှိသူ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်နန်းစန္ဒာစမ်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းစဉ်။

မည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေ စည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် က ပြည်ထောင်စုစည်သူသင်္ဂဟဘွဲ့များ ဖြစ်ကြသည့် စည်သူဘွဲ့ ရရှိသူ တစ်ဦး၊ တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဘွဲ့ဖြစ် သည့် သူရဘွဲ့ ရရှိသူ တစ်ဦး၊ စွမ်းဆောင်မှု ဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များဖြစ်ကြသည့် သီရိပျံချီဘွဲ့ ရရှိသူ တစ်ဦး၊ ဇေယျကျော်ထင် ဘွဲ့ ရရှိသူ သုံးဦး၊ ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဘွဲ့ ရရှိသူ ၇၈ ဦး၊ အလင်္ကာကျော်စွာဘွဲ့ ရရှိသူ သုံးဦး နှင့် သိပ္ပကျော်စွာဘွဲ့ ရရှိသူ နှစ်ဦးတို့ကို ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ တစ်ဦးချင်း လက်ရောက်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် က ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ရရှိသူများနှင့်အတူ

စာမျက်နှာ ၁၇ မှအဆက် ဖြစ်သဖြင့် ကျက်သရေမင်္ဂလာနှင့် ပြည့်စုံ မိသားစုဝင်များအတွက် အထူးဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိသည်ကို ပြောကြား လိုကြောင်း။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ၇၇ နှစ်မြောက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေ လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူး ဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်း အနားတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးနေ့၊ တပ်မတော်နေ့နှင့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ များတွင် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်သည့် စည်သူဘွဲ့ နှစ်ဦး၊ သူရဘွဲ့ ကိုးဦး၊ သီရိပျံချီဘွဲ့ ငါးဦး၊ ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့ သုံးဦး၊ ဝဏ္ဏကျော်ထင်ဘွဲ့ ၉၆ ဦး၊ အလင်္ကာ ကျော်စွာဘွဲ့ ငါးဦး၊ သိပ္ပကျော်စွာဘွဲ့ နှစ်ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၂၂ ဦးကို သက်ဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ နေ့ထူး နေ့မြတ် အခါသမယများတွင် မင်္ဂလာ တရားတော်နှင့်အညီ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ထိုက် သူများကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းသည် ရှေးမြန်မာမင်းများ လက်ထက်ကတည်းက ကျင့်သုံးခဲ့ကြသည့် အစဉ်အလာကောင်း တစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်အတွက် ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ စွမ်းဆောင်ခဲ့သူ များကို နိုင်ငံတော်က ကျေးဇူးတုံ့ပြန်ခြင်း

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ စိတ်ရောကိုယ်ပါနှစ်မြှုပ်ပြီး တတ်စွမ်း သမျှ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများနှင့် ထူးကဲစွာဆောင်ရွက်သူ၊ ကိုယ်ကျိုးမဖက် နိုင်ငံအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားအကျိုးဆောင်သူများကို နိုင်ငံတော်၏လွတ်လပ်ရေး နေ့နှင့် အခြားနေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယများတွင် ထိုက်တန်သည့်ဂုဏ်ထူးဆောင် ဘွဲ့တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းလျက်ရှိ . . .
နိုင်ငံတော်အတွက် ထူးထူးချွန်ချွန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများ၊ စွန့်လွှတ်စွန့်စားမှု၊ အနစ်နာခံမှုတို့ဖြင့် တာဝန်ကျေခဲ့ကြသူများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိ . . .

ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဘက်ပေါင်းစုံက အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ များက နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ တက်တက်ကြွကြွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်းမှာကြား လိုကြောင်း။ နိုင်ငံတော်အတွက် ထူးထူးချွန်ချွန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများ၊ စွန့်လွှတ်စွန့်စား မှတ်တမ်းတင်စုပေါင်းခတ်ပုံရိပ်သည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်သည် အခမ်းအနားသို့တက် ရောက်လာကြသူများ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ရရှိကြသူများနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင် များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများက အနုပညာရှင်များ၏ ကပြဖျော်ဖြေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

ကျောစုံမှအဆက် ဧည့်သည်တော်များအား နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူစိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များနှင့် ဇနီးများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ဂုဏ်ပြုဆောင် ခန်းမဥပစာမြက်ခင်းပြင်သို့ ရောက်ရှိကြ ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး တို့နှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံ ရေးပါတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စား

အတူတကွသုံးဆောင်ကြသည်။ ညစာ မသုံးဆောင်မီနှင့် သုံးဆောင်နေစဉ် အတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ နှင့် သံရုံးတာဝန်ခံများ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကောင်စစ်ဝန်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်စဉ်။

ဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ပေးပို့လိုက်ပါ။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဗဟိုအကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနတို့မှ တေးသံရှင်များ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ အနုပညာရှင်များကို ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ ပေးအပ်ပြီး ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်း နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်မှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ နိုင်ငံ ခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများနှင့် နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများနှင့် နိုင်ငံခြားသံရုံးတာဝန်ခံများ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကောင် စစ်ဝန်များ၊ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေး နေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ရရှိ ကြသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ် စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူ များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အသင်းအဖွဲ့များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထား သည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက် ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)

လှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ် ကြီးများနှင့် သံရုံး တာဝန်ခံများ၊ ဂုဏ်ထူး ဆောင်ကောင်စစ်ဝန်များနှင့် အထူးဖိတ် ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဇနီးတို့သည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက် ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ညစာကို

အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ အနုပညာရှင်များ နှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင် များက တေးသံသာများဖြင့် သီဆိုတီးမှုတ် ဖျော်ဖြေကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဇနီး၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြ သူများသည် ဂုဏ်ပြုဆောင်ခန်းမ၌ပြုလုပ် သည့် ပဒေသာကပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။

ပဒေသာကပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ခဲ့ကြသည့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က အနုပညာရှင်များကို ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်စဉ်။





လွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး အတွက် တွဲလက်ညီညီရင်ဆိုင်ကာကွယ်

အသက်တမျှအရေးကြီးသည့် လွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် တွဲလက်ညီညီရင်ဆိုင်ကာကွယ်ခြင်းကြောင့် လွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့နေခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ လွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာ အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် အဓိကမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ လေးနက်စွာခံယူစောင့်ထိန်းကြရမည့် ကျင့်ဝတ်တစ်ခုပမာ ထင်ရှားစွာ တည်ရှိနေပါသည်။

(ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

၄-၁-၂၀၂၄

၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားနှင့် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူစိုးဝင်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄
၂၀၂၅ ခုနှစ် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားနှင့် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရင်ပြင်၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။
အခမ်းအနားကို (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများနှင့် သဘောထားကွဲလွဲမှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး၊ (၂) နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားအားလုံးတို့က စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အရင်းခံကာ နိုင်ငံတော်ကို ပိုင်းဝန်းကာကွယ်စောင့်ရှောက် ထိန်းသိမ်းရေး၊ (၃) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီစနစ် ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် တရားမျှတသောသိက္ခာရှိသောနည်းလမ်းကျနမာန်ကန်မှုရှိသော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ရေး၊ (၄) ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး ဘက်စုံထောင့်စုံဟန်ချက်ညီညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ “စုပေါင်းအား”ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရေး၊ (၅) “ရှေ့သို့ချီမည် ပန်းတိုင်ဆီ”ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊

ကာကွယ်ရေး၊ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာနှင့် အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် ခိုင်မာသည့် ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယထားပြီး စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်ရေးဟူသည့် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ အနှစ်သာရပြည့်ဝစွာကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။
ရှေးဦးစွာ နံနက် ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ အလံတင်တပ်စုက တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများခြံရံ၍ နိုင်ငံတော်အလံကို လွှင့်တင်သည်။
ထို့နောက် နံနက် ၆ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်မှ တရားသူကြီးများ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာန

ချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အခွန်အယူခံခုံရုံးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများ၊ မိဘပြည်သူများသည် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကျင်းပမည့် မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရင်ပြင်သို့ဝင်ရောက်နေရာယူကြသည်။
ယင်းနောက် နံနက် ၇ နာရီတွင် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့က မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရင်ပြင်သို့ ချီတက်နေရာယူကြသည်။
ထို့နောက် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူစိုးဝင်းက အလေးပြုခံစင်မြင့်သို့ရောက်ရှိပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏အလေးပြုခြင်းကို ခံယူသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများသည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို အလေးပြုကြသည်။
ဆက်လက်၍ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့က ကျဆုံးလေပြီးသော ခေါင်းဆောင်ကြီးများနှင့် ရဲဘော်အပေါင်းအား အလေးပြု၍ သစ္စာလေးချက်ကို သံပြိုင်ရွတ်ဆိုကြသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး

ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူစိုးဝင်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)



အလံတင်တပ်စုက တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများ ခြံရံ၍ နိုင်ငံတော်အလံကို လွှင့်တင်စဉ်။

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် ၁ / ၂၀၂၅
၁၃၈၆ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၆ ရက်
(၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်)
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ၇၇ နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နေ့အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုနှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူမှုရေးအရ ငဲ့ညှာထောက်ထားသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏မေတ္တာနှင့် စေတနာကိုနားလည်စေရန် ရှေးရှုသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်မတိုင်မီ လူသတ်မှု၊ မုဒိမ်းမှု၊ ပေါက်ကွဲစေတတ်သောဝတ္ထုပစ္စည်းများအက်ဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ မတရားအသင်းများ အက်ဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ ၁၈၇၈ ခုနှစ် လက်နက်များအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉(စ)အရပြစ်မှုများ၊ ၁၉၄၉ ခုနှစ် လက်နက်(အရေးပေါ်ပြစ်ဒဏ်စီရင်မှု)(ယာယီ)အက်ဥပဒေအရ ပြစ်မှုများ၊ ၁၉၅၁ ခုနှစ် လက်နက်(ယာယီ ပြင်ဆင်ချက်)အက်ဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ ၁၉၂၄ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်လက်နက်အမိန့်အရပြစ်မှုများ၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် လက်နက်ဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအရပြစ်မှုများ၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရပြစ်မှုများနှင့် အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ ပြစ်မှုများမှအပ တည်ဆဲဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရပြစ်မှုတစ်ခုခုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရပြီး အကျဉ်းထောင်၊အချုပ်ထောင်၊စခန်း အသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူများကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၃(၁)အရ ယင်းတို့ကျခံရန် ကျန်ရှိသောပြစ်ဒဏ်၏ခြောက်ပုံတစ်ပုံကို လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု လိုက်သည်။

အမိန့်အရ
အောင်လင်းခွေး
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး

အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူ ၅၈၆၄ ဦးကို ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် ၂ / ၂၀၂၅
၁၃၈၆ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၆ ရက်
(၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်)
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ၇၇ နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နေ့အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုနှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်၊အချုပ်ထောင်၊စခန်းအသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူ ၅၈၆၄ ဦးကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၃(၁)အရ “နောက်တစ်ကြိမ်ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်း ပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသောပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်”ဟူသော စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များအပေါ်လျှော့ပေါ့၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု လိုက်သည်။

အမိန့်အရ
အောင်လင်းခွေး
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး

အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူ ၁၄၄ ဦးကို ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် ၃ / ၂၀၂၅
၁၃၈၆ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၆ ရက်
(၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်)
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ၇၇ နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နေ့အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုနှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်၊အချုပ်ထောင်အသီးသီးတွင် ထောင်ဒဏ်တစ်သက်ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူ ၁၄၄ ဦးကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၃(၁) အရ ထောင်ဒဏ်တစ်သက်မှ ထောင်ဒဏ် ၁၅ နှစ်သို့ လျှော့ပေါ့ပြောင်းလဲပြီး ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုလိုက်သည်။

အမိန့်အရ
အောင်လင်းခွေး
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး

နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူ ဦးရေ ၁၈၀ ကို ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် ၄ / ၂၀၂၅
၁၃၈၆ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၆ ရက်
(၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်)
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နေ့အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်းမိတ်ဝတ် မပျက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထား သောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်၊အချုပ်ထောင်အသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား၊အကျဉ်းသူဦးရေ ၁၈၀ ကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၃(၁)အရ “နောက်တစ်ကြိမ်ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်”ဟူသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များ အပေါ်လျှော့ပေါ့ပြီး ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ
အောင်လင်းခွေး
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အလံတင်အခမ်းအနားများ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများနှင့် ဂုဏ်ပြုမီးအလှူထွန်းညှိခြင်းများ ပြုလုပ်



ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄
ယနေ့သည် မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး ဝမ်းသာ ပျော်ရွှင်မဆုံးဖြစ်ရသော ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ် ရေးနေ့ဖြစ်သည်နှင့်အညီ လွတ်လပ်ရေးနေ့အလံတင် အခမ်းအနားများ၊ အထိမ်းအမှတ်ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာကျင်းပလျက်ရှိသည်။ ၎င်းအပြင် တန်ခိုးကြီးဘုရားစေတီများ၊ ပန်းခြံ

များ၊ အများနှင့်သက်ဆိုင်သောနေရာများ၌ ဘုရား ဖူးမြော်သူများနှင့် လာရောက်အပန်းဖြေသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့ကြီးများအပါအဝင် အခြားမြို့ကြီးများ၌ လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုမီးအလှူများ ထွန်းညှိခြင်းများဆောင်ရွက်ကြရာ လာရောက် ကြည့်ရှုသူမိဘပြည်သူများဖြင့် စည်ကားများပြား လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)

၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ တွင် မန္တလေး နန်းမြို့ရှိ ရတနာပုံဥယျာဉ်၌ လာရောက် အပန်းဖြေသူ များဖြင့် စည်ကား လျက်ရှိစဉ်။



လျှပ်စစ်မီတာခ သက်သာဖို့ LED ပစ္စည်း သုံးကြစို့။

၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားနှင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄ - ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) ဝင်းအတွင်းရှိ အနော်ရထာခန်းမရှေ့ စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကိုကိုဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ

တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရာရှိအရာခံ၊ အကြပ်၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများ တက်ရောက်ကြပြီး အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်း၊ ကျဆုံးလေပြီးသော တပ်မတော်သားများအား အလေးပြုခြင်းတို့ကို စစ်ရေးပြအစီအစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကိုကိုဦးက ၇၇ နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်

မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်ပြီး အားကစားနည်းများအလိုက် ဆုရရှိသူများအား ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ စခန်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

အလားတူ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် အသီးသီး ကျင်းပပြုလုပ်ကြရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တိုင်းမှူးများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့် အရာရှိ စစ်သည်များ တက်ရောက်ကြပြီး စစ်ရေးပြအစီအစဉ်

အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်ကြသည်။ ၎င်းပြင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအားကစားပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်ပြီး အားကစားပြိုင်ပွဲများအလိုက်ဆုရရှိသူများကို တိုင်းမှူးများနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၅၀၁)



နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။



မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။



အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။



အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပစဉ်။



တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပစဉ်။

အကြမ်းဖက်မှု ပပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက် ဟုသုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများအပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုတော်၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းကို CRPH၊ NUG၊ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ မြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH၊ NUG၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်၊ ခဲယမ်းကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏ သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းအပ်နှင်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

- ၅၂။ ဘဒ္ဒန္တကုဏ္ဍလ၊ တောင်ဖိလာကျောင်းတိုက်၊ ပျဉ်းမကန်စံပြကျေးရွာ၊ သုံးခွဲမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၃။ ဘဒ္ဒန္တနာယက၊ ဓမ္မာစရိယ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ အမှတ်(၂၀) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၄။ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒောဘာသ၊ ရွာဦးဓနသိဒ္ဓိကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၁၀၇)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၅။ ဘဒ္ဒန္တကုဏ္ဍလ၊ စန္ဒာရုံကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၄)တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၆။ ဘဒ္ဒန္တဝိမလ၊ သာသနာမာမက ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ အမှတ်(၈၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၇။ ဘဒ္ဒန္တဝိဇယ၊ ပုသိမ်ကျောင်း၊ အိမ်တော်ရာတိုက်၊ ပြည်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၈။ ဘဒ္ဒန္တစိတ္တရာ၊ အုဋ်ဖိုကျောင်း၊ မူလဥယျာဉ်တိုက်၊ လင်းလွန်းတောင်ရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅၉။ ဘဒ္ဒန္တဝဏ္ဏိတ၊ အောင်သစ္စာဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ ပေါက်ကုန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၀။ ဘဒ္ဒန္တပညာသီရိ၊ ဇောတိကာရာမသီရိဇေယျ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းကျောင်း၊ အမှတ်(၁၃)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၁။ ဘဒ္ဒန္တကောသလ၊ ခရီးဖော်တောစခန်းရိပ်သာကျောင်းတိုက်ကြီး၊ ဘန့်ဘွေးကုန်းကျေးရွာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၂။ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တသီရိကုဏ္ဍန၊ သီရိမင်္ဂလာဇောတိရာမအောင်ဗိမာန်ကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၉) ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၃။ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒ၊ ရွှေယမင်းနန္ဒာရာမကျောင်းတိုက်၊ မြို့ဟောင်းအနောက်ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၄။ ဘဒ္ဒန္တဝါယာမ၊ ဣစ္ဆာသယကျောင်းတိုက်၊ အရှေ့ကြို့ကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၅။ ဘဒ္ဒန္တသုစိတ္တသာရ၊ မဟာစန္ဒာရုံမိုးကုတ်ရိပ်သာကျောင်း၊ ပါရမီကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၆။ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဝိစာရ၊ ရွှေစေတီဝိစာရဓမ္မရိပ်သာကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၁၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆၇။ ဘဒ္ဒန္တဝေပုလ္လ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ဆိုင်ခွန်ကျေးရွာ၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်
- ၆၈။ ဘဒ္ဒန္တကောလိယ၊ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီးကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ တန့်ယန်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်
- ၆၉။ ဘဒ္ဒန္တသီရိဓမ္မ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု(ဗဟို)ကျောင်း၊ ပိန်းဆန်ရပ်ကွက်၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်
- ၇၀။ ဘဒ္ဒန္တသောဘန၊ မှန်စိကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ သာပေါင်းမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၁။ ဘဒ္ဒန္တပညာစက္က၊ ဗောဓိမြိုင်ကျောင်းတိုက်၊ လယ်ပေါ်ရပ်ကွက်၊ အိမ်မဲမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၂။ ဘဒ္ဒန္တတေဇနိယ၊ မင်းဆည်ကျောင်းတိုက်၊ မင်းဆည်ကျေးရွာ၊ ပန်းတနော်မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၃။ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသာမိ၊ သန္တာရုံ(ဆား)ကျောင်းတိုက်၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ ပုသိမ်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၄။ ဘဒ္ဒန္တအာဒိစ္စဝံသ၊ မဏိရတနာဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ မြို့ကွက်သစ်(၂)၊ ပန်းတနော်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၅။ ဘဒ္ဒန္တသုမင်္ဂလ၊ ရွှေဟင်္သာလယ်ပေါ်စာသင်တိုက်၊ အလယ်ပိုင်းရပ်ကွက်၊ ပန်းတနော်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၆။ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာ၊ နိဂြောဓာရုံဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ ညောင်ကျိုးကျေးရွာ၊ အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၇။ ဘဒ္ဒန္တကုန္ဒာစရိယ၊ မဂ္ဂင်ရိပ်သာ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးမူလတန်းကျောင်း၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ ဘိုကလေးမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- ၇၈။ ဘဒ္ဒန္တပညာသီရိ၊ ရတနာပုံစံကျောင်းတိုက်၊ ဘုရားငူကျေးရွာ၊ သာပေါင်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

ပြည်ပဘွဲ့ခံဆရာတော်ကြီးများ

- ၇၉။ ဘဒ္ဒန္တဇင်္ဂလ၊ MYANMAR GON YEE BUDDHIST TEMPLE, No.31-1, Jalan Datok Haji Hassan, 84000, Muar, Johor, မလေးရှားနိုင်ငံ
- ၈၀။ Most.Ven Maha Khamma PANYAVICHIT, The Abbot of the Hongkha Nakharam, Chanthabouly District, Vientiane Capital, လာအိုနိုင်ငံ
- ၈၁။ Most. Ven Hipankande Saddhasiri Anunayaka Thero, Vidya Samadhi International Buddhist Centre, Kottawa, Pelenwatta, Pannipitiya, သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ
- ၈၂။ Most.Ven Phra Phrommuni(Boonrueng Poonyachoto, Worakhamvichai), Wat Phra Sri Mahathat Woramahawihan, 149 Anusaowaree Sub-District, Bangkok District, Bangkok 10220, ထိုင်းနိုင်ငံ

သီလရှင်ဆရာကြီးများ

- ၈၃။ ဒေါ်ဝိရညာဏီ၊ သီလရှင်သင်ပညာရေးမူလတန်းကျောင်း၊ ဇေယျမြိုင်သီလရှင်စာသင်တိုက်၊ အမှတ်(၆) ရပ်ကွက်၊ ဘားအံမြို့၊ ကရင်ပြည်နယ်
- ၈၄။ ဒေါ်ဓမ္မထေရ်ရီ၊ အောင်သီရိကျောင်းတိုက်၊ ကလိန်အောင်မြို့၊ ရေဖြူမြို့နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး

- ၈၅။ ဒေါ်တိက္ခိန္ဒာ၊ ငန်းတေးဓမ္မရိပ်သာ(ဖားအောက်တောရရိပ်သာခွဲ)၊ ငန်းတေးရပ်ကွက်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်
- ၈၆။ ဒေါ်တီရုဏဉာဏီ၊ ပါရမီသီလရှင်စာသင်တိုက်၊ ဗိုလ်ချုပ်ကျေးရွာ၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၈၇။ ဒေါ်အဂ္ဂေသီ၊ (၉၆၉)နှစ်ဖက်လှသီလရှင်စာသင်တိုက်၊ ရွှေပျောက်ကျေးရွာ၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၈၈။ ဒေါ်မာလာသိင်္ဂီ၊ မြသိင်္ဂီသီလရှင်သင်ပရဟိတပညာရေးမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ မြဝတီရပ်ကွက်၊ ဟင်္သာတမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

ပြည်ပဘွဲ့ခံသီလရှင်ဆရာကြီး

- ၈၉။ ဒေါ်သုဓမ္မဝတီ၊ Dhama Kiti Vihar ကျောင်းတိုက်၊ ကတ္တမန္တမြို့၊ နီပေါနိုင်ငံ
- ### လူပုဂ္ဂိုလ်များ
- ၉၀။ ဦးမင်းထိုက်၊ ရပ်ကွက်(၂)၊ ရွှေပြည်အေးမြို့၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
 - ၉၁။ ဒေါ်သန်းသန်းဌေး၊ အခန်း(၂၁)၊ တိုက်အမှတ်(၇၄၅)၊ ဘောဂသိဒ္ဓိရပ်ကွက်၊ ဇေယျသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်
 - ၉၂။ ဒေါက်တာမင်းသန့်(ခ)ဦးမင်းဌေး၊ အမှတ်(၅၄၆)၊ တပင်ရွှေထီးလမ်း၊ အမှတ်(၃၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
 - ၉၃။ ဦးတင်မိုးအောင်(ခ)ဦးနေရှင်၊ အမှတ်(၁၆/အေ-၁)၊ အရိယမဂ္ဂင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
 - ၉၄။ ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း၊ တိုက်အမှတ်(၂၈/၂)၊ ဘော်စင်လမ်း၊ အမှတ်(၂၄)ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
 - ၉၅။ ဦးအားဆွို၊ မိုင်းယန်းလမ်း၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ နွဲ့နောအာခါကျေးရွာ၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်

ပြည်ပဘွဲ့ခံလူပုဂ္ဂိုလ်များ

- ၉၆။ Mr.Sakuma Susumu, အမှတ်(၃-၁၆-၇) Kamitomino, Kita ရပ်ကွက်၊ Kitakyushu မြို့၊ Fukuoka ခရိုင်၊ ဂျပန်နိုင်ငံ
- ၉၇။ Mrs. Kazuko Yasaka, အမှတ်(၁-၉-၂) Yanagi, Moji ရပ်ကွက်၊ Kitakyushu မြို့၊ Fukuoka ခရိုင်၊ ဂျပန်နိုင်ငံ
- ၉၈။ Mrs. Naly Sisoulith, Thaphalanxai Village, Sisattanak District, Vientiane Capital, လာအိုနိုင်ငံ

သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်

- ၁။ ဘဒ္ဒန္တတိလောက၊ ဝေယံဘုံမြင့်(သာသနဥယျာဉ်ပရဟိတ)ကျောင်းတိုက်၊ နန်းကျေးရွာ၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၂။ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဝဏ္ဏိတ၊ မဇ္ဈိမဝံသရွှေကျောင်းတိုက်၊ အောင်မိုင်ကုန်းရပ်ကွက်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၃။ ဘဒ္ဒန္တဝိမလ၊ ကျွန်းတော်ကျောင်းတိုက်၊ ကျွန်းတော်ကျေးရွာ၊ ရွှေကျမြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၄။ ဘဒ္ဒန္တပညာနန္ဒ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ မူလာရီးဒီရပ်ကွက်၊ ပူတာအိုမြို့၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၅။ ဘဒ္ဒန္တပညာဓဇ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ရပ်ကွက်(၄)၊ ရှင်ဗေဇယန်မြို့၊ တနင်္ငူမြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၆။ ဘဒ္ဒန္တတေဇနိယ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ လန်းနီ(၁)ကျေးရွာ၊ ပူတာအိုမြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်
- ၇။ ဘဒ္ဒန္တနိပုဏ၊ နိပုဏာရာမဓမ္မာရုံကျောင်းတိုက်၊ စိုက်ကွင်း(၃)ကျေးရွာ၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ ကယားပြည်နယ်
- ၈။ ဘဒ္ဒန္တသုရိယ၊ ဓမ္မနာဒကျောင်းတိုက်၊ ထေးပလော်ခူကျေးရွာ၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ ကယားပြည်နယ်
- ၉။ ဘဒ္ဒန္တဇောတိက၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ဒေါ်ဆော်ဖျကျေးရွာ၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ ကယားပြည်နယ်
- ၁၀။ ဘဒ္ဒန္တကုဏ္ဍလ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ငံရိုးကျေးရွာ၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ ကယားပြည်နယ်
- ၁၁။ ဘဒ္ဒန္တပညာစာရ၊ ဖားပြမင်္ဂလာသိပ္ပံကျောင်းတိုက်၊ ဖားပြကျေးရွာ၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်
- ၁၂။ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မာဝဓ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ခိတော်ကျေးရွာ၊ ကန်ပက်လက်မြို့နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်
- ၁၃။ ဘဒ္ဒန္တခေမိန္ဒာစာရ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ အမ်လောင်းကျေးရွာ၊ မင်းတပ်မြို့နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်
- ၁၄။ ဘဒ္ဒန္တဝါရိန္ဒ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ဒေါက်ဒွေကျေးရွာ၊ မင်းတပ်မြို့နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်
- ၁၅။ ဘဒ္ဒန္တကုမာရ၊ ဒုံအိမ်ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ဒုံအိမ်ကျေးရွာ၊ မင်းတပ်မြို့နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်
- ၁၆။ ဘဒ္ဒန္တဩဿ၊ မြို့မထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု(ဗဟို)ကျောင်း၊ ဟားခါးမြို့၊ ချင်းပြည်နယ်
- ၁၇။ ဘဒ္ဒန္တကုန္ဒာစရိယ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ လကျန်းကျေးရွာ၊ လဟယ်မြို့နယ်၊ နဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၈။ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂသာရ၊ ကျောက်ကြီးတောင်ကျောင်းတိုက်၊ ကြီးအုပ်ကျေးရွာ၊ မုံရွာမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၉။ ဘဒ္ဒန္တကုမာရ၊ ရေဆန်ကျွန်းထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ကျိုက်ကျေးရွာ၊ ကလေးမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၀။ ဘဒ္ဒန္တကုဏ္ဍလ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ အထက်ရပ်ကွက်၊ ပန်ဆောင်မြို့၊ နန်းယွန်းမြို့နယ်၊ နဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၁။ ဘဒ္ဒန္တပညာစာရ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၊ ဂဟန်းကျေးရွာ၊ လဟယ်မြို့နယ်၊ နဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး



ယုံကြည်စိတ်ချ အားထားရန် မြန်မာ့အင်းဝဘဏ် INNWA BANK LIMITED



စာရင်းရှင်အပ်ငွေစာရင်း

- ပြည်တွင်းငွေလွှဲလုပ်ငန်း
- အချိန်ပိုင်းအပ်ငွေစာရင်း
- ဘဏ်အာမခံလုပ်ငန်း
- နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်း
- ငွေစုဘဏ်အပ်ငွေစာရင်း
- ဈေးငွေများထုတ်ချေးခြင်း
- ငွေပေးအမိန့်လွှာလုပ်ငန်း
- အပ်ငွေစာရင်းချိတ်ဆက်ခြင်း

အင်းဝဘဏ်လီမိတက် ဘဏ်ခွဲပေါင်း (၇၅)ခု
နှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေးကောင်တာ
(MONEY CHANGE COUNTER)
(၁၃) ခုတို့တွင် လူကြီးမင်း၏ ငွေကြေးဆိုင်ရာ
ကိစ္စရပ်များအား လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ
ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

အင်းဝဘဏ်လီမိတက်(ရုံးချုပ်)နေပြည်တော်
ဖုန်း - ၀၆၇ ၃၄၃၄၇၅၁၊ ၀၆၇ ၃၄၃၄၇၅၂

အင်းဝဘဏ်လီမိတက်(ရန်ကုန်)
ဖုန်း - ၀၁ ၂၅၆ ၂၅၄၊ ၀၁ ၃၇၄၇၅၂

အင်းဝဘဏ်လီမိတက်(မန္တလေး)
ဖုန်း - ၀၂၄၀၃၆၅၇၇၊ ၄၂၄၅၅၅၊ ၄၀၂၁၂၀၁၊ ၂၈၄၈၄၄၁

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ တောင်ပေါ်နမ့်ခတ်ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်း ရေဘေးကြောင့်မေ့ပါသွားပါသဖြင့် ကျောင်းပြန်ဆောက်ရန် အလှူတော်



ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက်။ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ်ရေဘေးတွင် ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ နမ့်ခတ်ဘကကျောင်း(ပုံပါအတိုင်း) ရေထဲမေ့ပါသွားပါသဖြင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် စာသင်နှစ်အတွင်းပင် တောင်ပေါ်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ပညာရေးခက်ခဲသောအခြေအနေကြုံတွေ့နေပါသည်။ အဆောက်အဦးအမျိုးအစား။ အုတ်တိုက်ကျောင်း အဆောက်အဦးအရွယ်အစား။ ပေ ၆၀ x ပေ ၃၀(လxန) အလှူငွေ။ သိန်း (၂၀၀)ခန့် (ဘတ်ငွေသုံးသောဒေသဖြစ်သဖြင့် ငွေဈေးမြင့်ပါသည်။) လှူရန်ဌာန။ ဆရာတော်ကြီးဘဒ္ဒန္တတိက္ခ(အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု) ဦးလှဝင်း(ဥက္ကဋ္ဌ) ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာပြန့်ပွားရေးအသင်းချုပ်၊ တောင်စလင်းတိုက်၊ ၆၂ လမ်း၊ ၃၂ x ၃၃ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ ၀၉-၄၄၂၀၇၄၄၆၆၊ ၀၉-၄၀၂၆၉၂၅၂ မှတ်ချက်။ အလှူရှင်များ ကျိုင်းတုံသို့ဖြစ်စေ၊ မန္တလေးသို့ဖြစ်စေ လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။



“အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာ”

Remove Corruption, Promote Prosperity



အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားရာတွင် သတိပြုရမည့်အချက်များ

- ၁။ မည်သူမဆို အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ အဂတိ လိုက်စားမှုဖြင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာလာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကော်မရှင်သို့ဖြစ်စေ၊ ကော်မရှင်ရုံးသို့ ဖြစ်စေ၊ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ ပဏာမစစ်စစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တစ်ခုခုသို့ ဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ဖြစ်စေ သတင်းပေးပို့ချက်နှင့် တိုင်တန်းချက်များကို ပေးပို့နိုင်သည်။
- ၂။ တိုင်ကြားစာပေးပို့ရာတွင် ကော်မရှင်ထံ မိတ္တူပေးပို့ခြင်းမပြုဘဲ တိုက်ရိုက် လိပ်မူပေးပို့ရမည်။

- ၃။ တိုင်ကြားသူ၏ အမည်၊ လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ ဆက်သွယ်ရန် လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဖုန်းနံပါတ် ပါဝင်ရမည်။
- ၄။ အရေးကြီးသော သက်သေခံချက်ဖြစ်သည့် မျက်မြင်သက်သေ၊ စာရွက်စာတမ်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ အသံဖိုင်၊ ဗီဒီယိုဖိုင် စသည်တို့ရှိကြောင်း ဖော်ပြနိုင်ရမည်။
- ၅။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်အား နစ်နာစေရန် သို့မဟုတ် ဂုဏ်သရေ ပျက်စေရန် တမင် ပြုလုပ်တိုင်ကြားပါက ဤဥပဒေပုဒ်မ ၅၉ အရ အရေးယူ ခံရနိုင်သည်ကိုလည်း သတိပြုရမည်။

လိပ်မူတိုင်ကြားရန် လိပ်စာ

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်
ရုံးအမှတ် (၅၆)၊ ဇေယျဋ္ဌာနီလမ်း၊ ဥက္ကရသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊
စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်(၁၄၄)၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၇၊
၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၄၊
Email Address - accm@accm.gov.mm
Website Address - <http://www.accm.gov.mm>

- ❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့် စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ (Agro Based Industry)ကို တန်ဖိုးမြှင့်ကုန်ပစ္စည်းအထိ ထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လို...
- ❖ ရှိပြီးဖြစ်သည့်ရေခဲမြေခဲကောင်းများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များကိုအသုံးချ၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၉ ရက်တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး(၂/၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သောစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်
- အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်းထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမရှိသည့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာမြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့်ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ဂုဏ်ပြု

စာမျက်နှာ- ၆

၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံးဥပစာမြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့်

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁ ☆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ၇၇ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

ဗန္ဓုလသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်

ရွှေမင်းသူ

အဝေးပြေးခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း

ပါဂျီလတ်ပုတ်အရောင်ဌာန

ရွှေမင်းသူ ၀၉ ၂၅၄၇၀၀၀၆၀၊ ၀၉ ၂၆၀၄၀၀၀၄၄

ရွှေမြိုင်သူ ၀၉ ၂၆၀၄၀၀၀၅၅

ရှမ်းမလေး ရန်ကင်းမြို့တွင်း G & G Store ဆိုင်များ

ဥသိဒ်သူ Online Easy Ticket, Go - Auto Ticket

ရန်ကင်း

- နေပြည်တော်
- တောင်ကြီး
- မုံရွာ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်
- ကျောက်ပန်းတောင်း - မရောက် - ဆိပ်ဖြူ
- ပုဂံ (ဧညာင်ဦး) - ပခုက္ကူ
- မကွေး - မင်းဘူး - ရွှေစက်တော်၊ မိတ္ထီလာ - မြင်းခြံ
- တော်လှိုင် - မုဒုံ - သံဖြူဇရပ် - ကိုက္ကံ
- တောင်ငူ - တွာ - ဓနု
- ပုသိမ်

ဘေးကင်း လုံခြုံစိတ်ချ ဓာတ်ပို့ယူမှုပြည့်ဝသော ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှု